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Obec Želeč

dostává se k vám letošní 
vydání obecního zpravo�
daje  U  nás.  Většina  stá-
lých  přispěvatelů  nedala 
našemu  šéfredaktorovi 
„košem“,  takže  zpravodaj 
opět  přináší  zajímavé  in-
formace  a  horké  novinky 
o  dění  v  naší  obci.  Záro-
veň  se  zpravodajem  jste 
obdrželi  i  oblíbený  stol-
ní  kalendář  na  rok  2023, 
který sestavujeme z do�
bových snímků naší obce 
a  zapůjčených  fotografi í 
z  vašich  rodinných  alb 
a soukromých archivů. 
Tento rok jsme získa�
li  a  naskenovali  velké 
množství  fotografi í,  kte-
ré  budeme  postupně 
rádi zveřejňovat v dalších 
vydáních.  Výběr  snímků, 
které  se  ocitly  od  roku 
2017 v kalendářích, nalezl 
v  loňském roce uplatnění 
ve velmi úspěšné publika-
ci, po níž se jen zaprášilo. 
Autoři  knižního  vydání, 
pánové František Novotný 
a  František  Jahelka  (1926 
–2020),  s  přispěním  dal-
ších  želečských  pamět-
níků,  doplnili  fotografi e 
o zajímavé popisky i leto-
počty. Významnou měrou 
tak  přispěli  k  hlubšímu 
poznání naší nedávné 
historie a  tím  i k popula-
rizaci  a  zachování  důleži-

tých  dat  a  informací  pro 
příští generace.
Rok  2022  byl  rokem  vo-
lebním. Komunální volby, 
tedy  možnost  zvolit  si 
na další čtyři roky své za-
stupitele,  proběhly  spo-
lečně s volbami do Senátu 
koncem  září.  Poděkování 
patří všem voličům za to, 
že  jim  nebylo  lhostejné 
další  směřování  a  rozvoj 
naší  obce,  dostavili  se 
k  volbám  a  podpořili 
svým  hlasem  kandidáty, 
kterým důvěřují. Cením si 
také rozhodnutí a ochoty 
těch občanů, kteří s úmy-
slem  zapojit  se  do  ve-
řejného  života,  vepsali 
svá  jména  na  některou 
z kandidátních listin. 
Ustavující jednání nového 
zastupitelstva  proběhlo 
19.  října,  kde  jsem  zno-
vu  získal  důvěru  a  mohu 
tedy s oporou v získaných 
zkušenostech  pokračo-
vat ve funkci starosty naší 
obce  na  další  čtyřleté 
období. Místostarostou 
obce byl opětovně zvolen 
Ing.  Luboš  Rypáček. 
Složení  rady  obce  doplní 
v novém volebním období 
Dagmar  Lanžhotská, 
Marcela  Novotná  a  Josef 
Čaněk.  Přeji  si,  abychom 
i  v  nadcházejících  letech 
našli  společnou  sho-

du  nad  celou  řadou  vý-
znamných témat, která se 
budou  v  zastupitelstvu, 
nebo  radě  projednávat 
a  schvalovat.  Našim  po-
sláním  a  službou  obča-
nům bude neustálá snaha 
vytvářet  vám  dobré  pod-
mínky pro klidný a pokud 
možno  pohodlný  život 
v naší obci.
Po  letošní  kolaudaci 
domu  s  pečovatelskými 
byty a plánovaném do�
končení  čistírny  odpad-
ních vod pro Bezděčín (viz 
samostatné  příspěvky), 
chystáme  v  příštím  roce 
završit  stavbu  relaxační-
ho centra, aby nejpozději 
od  listopadu  2023  tento 
objekt  plně  sloužil  obča-
nům.  Současně  s  dostav-
bou  relaxačního  centra 
proběhne  také  II.  etapa 
sadových  úprav  a  tím  se 
naplní  cíl  revitalizace  ce-
lého bývalého zámeckého 
areálu. 
Vítanou zprávou pro naše 
občany  je  skutečnost,  že 
již pokročila jednání s ob-
chodním  družstvem  Jed-
nota o rozšíření prodejny 
potravin  „na  hrázi“,  jež  je 
v majetku družstva včetně 
přilehlého pozemku. Jako 
obec  neseme  svůj  podíl 
na  zpracování  architek-
tonické  studie,  která  řeší 

rekonstrukci  stávající  bu-
dovy  s  možností  zvětšení 
prodejních ploch. Výsled�
kem diskusí  je záměr ob-
chodního  družstva  pro-
vést  celkovou  demolici 
stávající budovy a na té�
mže  místě  vytvořit  zcela 
nový  objekt  s  násobně 
větší  prodejní  plochou, 
který  bude  splňovat 
současné  vyšší  standar-
dy  prodeje.  Obec  Želeč 
by se na tomto projektu 
účastnila  vybudováním 
přilehlého veřejného par-
koviště, které by současně 
využívali  i  zákazníci  pro-
dejny.  Nutnou  podmín-
kou pro stavbu parkoviště 
je změna územního plánu 
obce, což je obvykle pro-
ces trvající přibližně jeden 
rok.
Závěrem děkuji všem, kteří 
se  podíleli  na  přípravě 
letošního zpravodaje 
U  nás  a  svými  příspěvky 
obohatili jeho obsah.
Dovolte  mi,  abych  Vám 
upřímně  popřál  příjemné 
prožití  vánočních  svátků 
a v nadcházejícím roce 
2023  pevné  zdraví,  mno-
ho  domácího  štěstí  a  ra-
dosti z osobních úspěchů 
na poli pracovním i v sou-
kromém životě.

Ladislav Stejskal
 starosta obce

Vážení čtenáři,
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V  květnu  letošního  roku  byla 
po  několika  letech  příprav 
zahájena  stavba  čistírny  od�
padních  vod  v  obci  Bezděčín. 
Zděný objekt aktivační čistírny 

je včetně veškeré technologie 
umístěn na levém břehu Bez�
děčínského  potoka,  naproti 
hasičské  základně.  Do  nové�
ho  objektu  čistírny  jsou  od�
padní  vody  přivedeny  novým 
kanalizačním  sběračem,  kte�
rý podchycuje stávající sto�
ky  jednotné  kanalizace  ještě 
před  vyústěním  do  potoka. 
Stavbu  na  základě  výběrové�
ho  řízení  provádí  firma  Ka�
vas W s.r.o. za celkovou cenu 
8.657.928,-Kč bez DPH. Na fi�
nancování této vodohospo�
dářské  stavby  se  významnou 
měrou podílí dotace z rozpoč�
tu  Ministerstva  zemědělství 
ve výši 5.610.000,-Kč a dotace 
poskytnutá  Jihočeským  krajem 
ve  výši  863.000,-Kč.  Předání 
stavby zhotovitelem a zahájení 
zkušebního provozu proběhne 
začátkem příštího roku. 

Ladislav Stejskal

ČOV Bezděčín

V  září  letošního  roku  byl  do-  září  letošního  roku  byl  do- do�
končen  a  uveden  do  zku�
šebního provozu nový by�
tový  dům  s  pečovatelskými 
byty.  Všechny  byty  2+kk  (15 
bytů)  mají  terasu  nebo  bal�
kon,  byty  1+kk  (6  bytů)  mají 
v  přízemí  terasu.  Nový  byto-  přízemí  terasu.  Nový  byto-přízemí  terasu.  Nový  byto�
vý  dům  je  řešen  jako  bezba�
riérový  s  výtahem.  Součástí 
objektu  je  také  společenská 
místnost, kolárna a sklep�a a sklep�
ní  kóje  pro  jednotlivé  byty. 
V rozšířeném přízemí objektu 
se  nachází  lékařská  ordinace 
s  hygienickým  zázemím  pro 

lékaře  a  pacienty, která bude 
do  nových  prostor  přesu-řesu�
nuta z objektu obecního 
úřadu  během  prosince.  Klíče 
od nových bytů si již od kon�
ce  října  převzalo  13  seniorů. 
Na  základě  schválených  kri�
térií  přiděluje  bytová  komise 
přednostně  byty  žadatelům 
z obce Želeč, nebo žadatelům, 
kteří  mají  rodinné  vazby 
v obci. Všem  obyvatelům no- Všem  obyvatelům no�
vého  domu  s  pečovatelskými 
byty přeji, aby se jim brzy stal 
útulným domovem. 

Ladislav Stejskal

Bytový dům s pečovatelskými 
byty má své první nájemce

Ještě  nepatříte  mezi  aktivní 
sledující našeho facebooku? 
Pak je nejvyšší čas to změnit 😊
Na  adrese  www.facebook.
com/obeczelec  Vás  průběž�
ně  informujeme  především 
o plánovaných kulturních ak�
cích v naší obci, případně o ji�
ných významných událostech.
Budeme rádi  i za Vaše námě�
ty na obsah, který by na naší 
stránce  neměl  chybět  –  v  ta�
kovém případě pište na rypa�
cek@obeczelec.cz.
Tak neváhejte, sledujte, sdí�
lejte a samozřejmě lajkujte 😊
Děkujeme

Luboš Rypáček

Najdete nás na facebooku

Buďte v obraze s aplikací 
hlasenirozhlasu.cz

Rozšíření ordinace MUDr. Šedivé
Vážení  občané,  od  ledna 
2023  budu  ordinovat  v  Želči 
v  rámci  nové  ordinace  zříze�
né  v  přízemí  Senior  domu, 
a  to  každé  pondělí  od  14:30 
do  16:30,  a  každou  středu 
společně  se  zdravotní  ses�
trou  od  7:00  do  11:00,  kdy 

budeme  provádět 
odběry  a  ostatní 
ranní úkony. Nová 
ordinace bude vy�
bavena EKG a UZV přístrojem, 
na kterém provádím vyšetření 
břicha, štítné žlázy a jiné.

MUDr. Hana Šedivá

Hlášenírozhlasu.cz  je  moderní 
služba,  se  kterou  už  nezmeš�
káte  žádná  důležitá  oznámení 
z naší obce. 
Tuto službu jsme pro vás spus�
tili  již  v  roce  2021.  Zaregist�
rovat  k  odběru  informací  se 
můžete na stránce www.obec-
zelec.hlasenirozhlasu.cz,  kde 
kliknete  na  tlačítko  Odebírat 

hlášení. V nasta�
vení pak zvolíte 
typy odebíraných 
hlášení  a  způsob 
odběru hlášení – SMS, e-mail, 
případně  mobilní  aplikace. 
Můžete  samozřejmě  přijít 
i na náš obecní úřad, kde Vám 
rádi tuto službu zprovozníme.

Luboš Rypáček

Virtuální sestra Emmy
Vážení  občané,  zprovoznili 
jsme  pro  Vás  novou  služ�
bu  „Virtuální  sestra  Emmy“, 
která  Vám  umožní  s  námi 
komunikovat  i  v  případech, 
kdy  sestra  Čížková,  nebo  já, 
jsme  zaneprázdněny  jinými 
pacienty, nebo nejsme v or�
dinaci.
Do aplikace je nutné se zare�
gistrovat na adrese www.sest�
raemmy.cz, následně si vybrat 
naší  ordinaci  a  dle  předvole�
ných možností nám sdělit svůj 
požadavek.

V  čekárně  máme  také  vizitky 
s  QR  kódem,  který  Vás  přes 
čtečku  ve  Vašem  mobilu  pře�
nese rychle přímo do této ap�
likace.
Doufám,  že  s  touto  službou 
budete  spokojeni  a  přispě�
je  k  dalšímu  zkvalitnění  péče 
a komunikace s Vámi.

MUDr. Hana Šedivá
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Ladislav Stejskal – starosta
Ing. Luboš Rypáček – mís-
tostarosta
Dagmar Lanžhotská
Václav Říha
Marcela Novotná
Josef Čaněk
Miroslav Liška
Ing. Jan Houdek
Ondřej Kadlec
Šárka Hrušková
Jiří Slaba
Alena Vavřincová
Jaroslav Čížek
Bohdana Břendová
Martin Švec

Rada obce
Ladislav Stejskal
Ing. Luboš Rypáček
Dagmar Lanžhotská
Josef Čaněk
Marcela Novotná

Výbory
Finanční výbor
Ing. Luboš Rypáček
Ing. Jan Houdek
Bohdana Břendová
Kontrolní výbor
Jaroslav Čížek
Václav Říha
Marcela Novotná

Zastupitelé obce zvolení v roce 2022 (zleva): Josef Čaněk, Vác-
lav Říha, Martin Švec, Miroslav Liška, Alena Vavřincová, Jaroslav 
Čížek, Marcela Novotná, Luboš Rypáček, Bohdana Břendová, La-
dislav Stejskal, Dagmar Lanžhotská, Ondřej Kadlec, Šárka Hruš-
ková, Jan Houdek, Jiří Slaba

Vážení Želečáci, Bezděčáci,
děkuji  vedení  obce  Želeč 
za  nabídku  kratičkého  po�
zdravu na stránkách vašeho 
zpravodaje.  Před  rokem  jsem 
vám  děkoval  za  hlasy,  jež  mi 
pomohly získat poslanecký 
mandát,  jediný  na  Táborsku. 
Před  rokem  jsem  nabízel,  že 
se  můžeme  setkat  jak  v  tá�
borské  kanceláři  TOP  09,  tak 
kdekoliv  jinde.  Jsem  rád,  že 
jste toho využili přímo někteří 
z vás. Také často komunikuji se 
zástupci vaší samosprávy, sta�
rostou  i  místostarostou.  Snad 
se tím daří pomáhat překonat 
potíže,  které  se  občas  prostě 
vyskytnou. Moje nabídka tedy 

platí i nadále. Veškeré kontak�
ty naleznete na webu www.
klimapavel.cz
Těším  se  na  spolupráci  a  do�
volte  mi  popřát  vám  klidný 
advent a nám všem rok 2023 
bez krizí a válek, rok plný na�
děje a přátelství.
Pavel Klíma, Váš táborský po�
slanec,  náměstek  hejtmana 
Jihočeského kraje

Orgány obce
Zastupitelstvo obce

Novostavba objektu wellness

Na  jaře  letošního  roku  bylo 
zahájeno  otevřené  výběrové 
řízení  na  dodavatele  stavby 
objektu  wellness.  Svou  ce�
novou  nabídku  mohli  účast�
níci  výběrového  řízení  podat 
do  konce  dubna  prostřednic�
tvím  elektronického  nástroje. 
Po  vyhodnocení  jednotlivých 
nabídek  hodnotící  komise 
konstatovala, že nejvýhodněj�
ší nabídku, tj. nabídku s nej�
nižší  cenou,  podal  účastník 
výběrového řízení, společnost 
Spilka a Říha s.r.o., který nabí�
dl cenu ve výši 32.846.865,-Kč. 

Zastupitelstvo  obce  při  svém 
květnovém  jednání  schválilo 
na  doporučení  hodnotící  ko�
mise  uzavření  smlouvy  o  dílo 
s  vítězným  účastníkem,  spo�
lečností  Spilka  a  Říha.  Termín 
dokončení  a  předání  stavby 
je  stanoven  na  říjen  2023. 
Obec  Želeč  také  uspěla  se 
svou  žádostí  o  poskytnutí  in�
dividuální  dotace z Krajského 
investičního fondu a obdržela 
na  tuto  akci  částku  ve  výši 
8.000.000,-Kč z prostředků Ji�
hočeského kraje.

Ladislav Stejskal

 

Akce: „Novostavba objektu wellness v obci Želeč“ 

je podpořena z Krajského investičního fondu 

dotací ve výši 8.000.000,- Kč 

Realizace akce: 1. 6. 2022 – 31. 10. 2023 

Investor: Obec Želeč 

                 

Počet 
celkem

Průměrný 
věk

Datum narození 
nejstarší�ho

Datum narození 
nejmladší�ho

Osoby 1040 38,45 1. 10. 1927 27. 9. 2022

Muži 545 37,93 1. 10. 1927 27. 9. 2022

Ženy 495 39,20 23. 1. 1930 24. 5. 2022

Děti do 15 let 208 7,45 7. 1. 2008 27. 9. 2022

Děti do 18 let 261 9,15 28. 12. 2004 27. 9. 2022

Starší 60-ti let 221 71,27 1. 10. 1927 29. 9. 1962

Možní voliči 779 48,38 1. 10. 1927 21. 11. 2004

Statistiky obyvatel k 30. 11. 2022

Nově narození v roce 2022
Pospíšil Eliáš
Hudeček Antonín
Hrušková Magdaléna
Lonský Tadeáš
Novotná Adéla
Janovská Ida
Kálal Adam
Šopejstal Matěj

Úmrtí v roce 2022
Kalabová Slávka
Pokorný  Pavel
Pecháčková Jarmila
Kalab  Petr
Jech Otakar
Lukeš Jaroslav

Statistika zpracovala: Simona Bučinská
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ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY Schválený  
rozpočet

Rozpočet  
po změnách

Výsledek  
od počátku roku

Příjem z daně z přímů FO placené plátci 3 400 000 3 400 000 2 392 284
Příjem z daně z přímů FO placené poplatníky 100 000 200 000 198 336
Příjem z daně z přímů FO vybírané srážkou  380 000 510 000 489 155
Příjem z daně z přímů právnických osob 3 200 000 3 841 000 3 741 317
Příjem daně z příjmů právnických osob za obce 0 122 550 122 550
Příjem z daně z přidané hodnoty 8 000 000 8 377 587 8 320 649
Příjem z poplatků za ukládání odpadů na skládku 15 200 000 15 200 000 13 359 575
Příjem z odvodů za odnětí půdy ze zemědělského 
půd. fondu

15 000 15 000 11 155

Příjem ze zrušeného poplatku za komunální odpad 0 10 000 200
Příjem z poplatek ze psů 11 000 11 000 9 960
Příjem z poplatku z pobytu 3 000 5 000 4 076
Příjem z poplatku za užívání veřejného prostranství 2 000 2 348 2 348
Příjem z poplatku za obecní systém odpadového 
hospodář.

200 000 317 000 316 237

Příjem  z  poplatku  za  zhodnocení  stavebního 
pozemku

10 000 10 000 3 000

Příjem ze správního poplatku 20 000 20 000 10 264
Příjem  z  daně  z  hazardních  her  s  výj.  dílčí  daně  
z tech. her

100 000 112 000 111 813

Příjem z daně z nemovitých věcí 900 000 900 000 725 234
Splátky půjčených prostředků od fyzických osob 141 000 141 000 131 237
Neinvestiční přijaté transf.z všeob.pokl.správy SR 0 158 591 158 591
Neinv. př. transfery ze SR v rámci souhr.dot.vztahu 232 000 232 000 193 160
Neinvestiční přijaté transfery od obcí 0 57 271 57 271
Investiční přijaté transfery od krajů 0 8 000 000 5 000 000
Podpora ostatních produkčních činností (les) 800 000 800 000 340 438
Ubytování a stravování 60 000 60 000 44 220
Pitná voda 60 000 60 000 48 525
Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 232 000 258 000 257 554
Činnosti knihovnické 1 000 1 000 0
Rozhlas a televize 1 000 1 000 0
Zájmová činnost v kultuře 25 000 25 000 0
Sportovní zařízení ve vlastnictví obce 23 000 23 000 13 200
Bytové hospodářství 1 400 000 1 400 000 1 224 054
Komunální služby a územní rozvoj j.n. 490 000 674 076 526 885
Sběr a svoz komunálních odpadů 40 000 40 000 41 925
Ostatní nakládání s odpady 140 000 140 000 132 132
Činnost místní správy 2 000 2 000 397
Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 80 000 560 000 463 018
Převody  vlastním  fondům  v  rozpočtech  územní 
úrovně

365 000 365 000 64 644 907

Finanční vypořádání 0 6 960 6 960
Konsolidace příjmů (převody mezi fondy 
a běžnými účty)

0 0 -64 644 907

ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM po konsolidaci 35 633 000 46 058 383 38 457 718

Přehled o čerpání rozpočtu obce k 31. 10. 2022
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ROZPOČTOVÉ VÝDAJE Schválený  
rozpočet

Rozpočet  
po změnách

Výsledek  
od počátku roku

Podpora ostatních produkčních činností (les) 450 000 450 000 411 736
Celospolečenské funkce lesů 100 000 100 000 93 226
Silnice 400 000 400 000 384 485
Ostatní záležitosti pozemních komunikací 200 000 200 000 63 051
Provoz veřejné silniční dopravy 15 000 15 000 0
Pitná voda 100 000 100 000 7 557
Odvádění a čištění odpadních vod a nakl. s kaly 6 300 000 6 300 000 5 984 879
Vodní díla v zemědělské krajině 360 000 660 000 566 742
Základní školy 1 850 000 2 007 271 1 907 271
Hudební činnost 25 000 25 000 15 178
Činnosti knihovnické 70 000 70 000 28 284
Ostatní záležitosti kultury 200 000 200 000 195 934
Pořízení,zachování a obnova hodnot nár hist.
povědo

50 000 50 000 37 304

Rozhlas a televize 25 000 29 348 25 212
Zájmová činnost v kultuře 550 000 860 000 819 326
Ostatní záležitosti kultury,církví a sděl. prostř. 550 000 650 000 466 483
Sportovní zařízení ve vlastnictví obce 500 000 360 000 186 792
Využití volného času dětí a mládeže 200 000 200 000 200 000
Ostatní zájmová činnost a rekreace 240 000 8 380 000 3 749 883
Bytové hospodářství 650 000 951 076 860 001
Veřejné osvětlení 340 000 515 000 449 080
Komunální služby a územní rozvoj j.n. 2 550 000 2 750 000 2 590 915
Sběr a svoz komunálních odpadů 1 450 000 2 056 178 2 010 410
Prevence vzniku odpadů 50 000 50 000 46 700
Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 950 000 1 000 000 909 722
Ost. činnosti souvis. se službami pro obyvatelstvo 150 000 150 000 79 000
Domovy pro seniory 35 000 000 35 000 000 28 344 531
Ochrana obyvatelstva 26 000 26 000 0
Krizová opatření 55 000 55 000 4 945
Čin. org. kr. říz. na úz. úr. a dal. úz. spr. úř. v obl.kr. ř 26 000 26 000 0
Požární ochrana – dobrovolná část 200 000 200 000 151 832
Zastupitelstva obcí 1 680 000 1 680 000 1 437 157
Volby do zastupitelstev ÚSC 0 92 000 16 521
Činnost místní správy 1 500 000 1 500 000 1 328 059
Humanitární zahraniční pomoc přímá 0 100 000 100 000
Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 20 000 20 000 15 622
Pojištění funkčně nespecifikované 60 000 60 000 36 059
Převody vlastním fondům v rozpočtech územní 
úrovně

365 000 365 000 64 644 907

Konsolidace výdajů (převody mezi fondy  
a běžnými účty)

0 0 -64 644 907

Ostatní finanční operace 20 000 142 550 -1 484 961
Finanční vypořádání minulých let 18 000 24 960 24 012

ROZPOČTOVÉ VÝDAJE CELKEM po konsolidaci 57 295 000 67 820 383 52 062 948
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Dětský Klubík Želeč

Letos  si  želečské  děti  a  ma�
minky mohly užívat Klubík bez 
větších  omezení.  V  průběhu 
roku  jsme  sice  musely  naše 
obvyklé  místo  opustit,  ale 
obec  Želeč  nám  vzápětí  po�
skytla náhradní prostor, za což 
jim patří velký dík.
Krátce  před  letními  prázdni�
nami jsme vyrazily na společ�
ný  výlet  do  Horní  Pěny,  kde 
se nachází ZOO Na Hrádečku. 
Dětem se výlet moc líbil, byly 
velmi  nadšené  a  moc  si  ho 
spolu s  maminkami užily. 
Po letní pauze se opět schází�

me v prostorách nad restaura�
cí “Na Staré” a to každé úterý 
a čtvrtek od 9.00–11.00 hodin. 
Děti zde mají pěkně vybavený 
prostor  pro  společné  hry,  zá�
bavu a naučí se fungovat v ko�
lektivu dalších dětí/kamarádů. 
Můžete  nás  kontaktovat 
na  čísle  728  482  576  (Ště�
pánka  Vandrovcová),  nebo 
727 888 265 (Adéla Říhová).
Ještě  jednou  děkujeme  obci 
za podporu našich nejmenších 
želečáků.

Za maminky  
Markéta Pavlíková

Kam pro Betlémské světlo?   
Do želečské kapličky ve čtvrtek 22. 12. 2022  

od 17:00 do 18:00.

Galerie Malšice v roce 2022 a především 2023
Těší  nás,  že  na  výstavách  po�
tkáváme  i  obyvatele  Želeč�
ska,  že  si  k  nám  najdete  ces�
tu.  I  přes  počáteční  covidové 
potíže jsme uspořádali v roce 
2022 v Galerii Malšice pět vý�
stav: 
Obrazy  Jaromíra  Matouška 
z  Bechyně,  malby  Milana  Po�
korného z Radimovic u Tábo�
ra,  originální  obrazy  italské 

malířky  Cecilie  Chiavestelli 
z  Florencie,  bravurní  malby 
Václava  Benedikta  z  Prahy 
a opravdovým vrcholem se 
stala výstava děl Teodora Buzu 
s tématikou zasvěcenou ženě, 
tato výstava je stále k vidění až 
do konce roku. 
A ve stejném tempu chceme 
pokračovat i v roce 2023, tedy 
pět  vernisáží  uvozujících  pět 

výstav.  Hana  Masopustová, 
Miroslav Pankrác, Vasile Sarca 
z  Rumunska,  Lenka  Anderso�
vá  a  Lenka  Malíská.  To  je  pět 
jmen,  na  něž  jsme  ušili  pro�
gram  celého  roku.  Sledujte 
náš web www.galerie.malsice.
eu, náš FB a přijďte se podívat, 
těšíme se na vás. 

Za všechny z malšické galerie 
vás zve Pavel Klíma

Nález munice

28.  listopadu  2022  došlo 
u obce Želeč k nálezu tří kusů 
munice  do  protitankového 
kanónu ráže 45 mm ruské vý�
roby.  Jednalo  se  o  dva  kusy 
tříštivotrhavých  nábojů  a  je�
den  protipancéřový  náboj. 
K  nálezu  byla  přivolána  hlíd�

ka  policie,  která  místo  stře�
žila  do  příjezdu  policejního 
pyrotechnika,  který  si  munici 
převzal.

Martin Dvořák
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Elektronická komunikace

Milí čtenáři ŽELEČSKÉHO ZPRAVODAJE, milí přátelé,
A je to k nevíře, už zas jsou Vá�
noce, a tak se na vás poprvé 
obracím s mou zdravicí. Pokud 
ještě  na  poslední  chvíli  shání�
te  nějaký  ten  vánoční  dárek, 
mám  pro  vás  skvělý  tip.  I  ten 
nejluxusnější vůz bohužel dříve 
či později zreziví, mobilní tele�
fon špičkové kvality se rozbije 
a  nejmodernější  technika  za�
stará. I ty nejkrásnější šaty jed�
nou vyjdou z módy, nejdraho�
cennější  šperk  ztratí  svůj  lesk, 
perlový náhrdelník se přetrhne. 
I ten nejdražší parfém po chvíli 
vyvane,  značkové  oblečení  se 
onosí a boty ochodí. Golfové 
míčky se někam zakutálejí. I ta 
nejnákladnější  hračka  se  omr�
zí  a  nejadrenalinovější  zážitek 
zakoupený  na  Slevomatu 
časem  vyprchá.  Ale  darovaná 
láska zůstane.

Mám  pro  vás  takové  přání: 
Vánoce  jste  vy,  když  se  roz�
hodnete být znovuzrozeni ka�
ždý den a vpustit Boha do své 
duše.  Vánoční  borovice  jste 
vy,  když  odoláváte  silnému 
větru a těžkostem života. Svá�
teční  dekorace  jste  vy,  když 
jsou vašimi přednostmi barvy, 
které  zdobí  váš  život.  Vánoční 
zvonek  jste  vy,  když  zavoláte, 
sejdete se a pokusíte se sjed�
notit. Jste také světlem Vánoc, 
když  svým  životem  osvětlu�
jete cestu druhým laskavostí, 
trpělivostí,  radostí  a  štědrostí. 
Vánoční  andělé  jste  vy,  když 
zpíváte  světu  poselství  míru, 
spravedlnosti  a  lásky.  Vánoční 
přání jste vy, když je ve vašich 
rukou  napsána  dobrota.  Jste, 
ano,  štědrovečerní  noc,  kdy 
pokorně  a  vědomě  přijímáte 

Spasitele světa v tichu noci, bez 
hluku a velkých slavností, jste 
úsměv důvěry a něhy, ve vnitř�
ním míru věčných Vánoc, které 
ve vás nastoluje Království. 
Krásné  Vánoce  všem,  kteří 
vypadají jako Vánoce.
A do nového roku trochu poe�
zie: Můžeš (Jan Šlachta)
Můžeš  být  sám  i  uprostřed 
davu,  můžeš  být  vězněn, 
i  když  jsi  v  právu.  Můžeš  mít 
hlad  i  s  plným  břichem,  mů�
žeš  být  svatým  i  se  svým 
hříchem.
Můžeš  i v mrazu dát druhým 
teplo, a v tmavé noci zářit jak 
světlo. Můžeš mít žízeň i blíz�
ko  studny,  můžeš  se  smát 
a v duší být smutný.
Můžeš se ztišit i v bouři a vě�
tru  a  třást  se  zimou  i  teplém 
svetru.  Můžeš  dnes  doletět 

ke  hvězdám,  k  měsíci,  můžeš 
mít pochyby, i když jsi věřící.
Můžeš  být  bohatý  a  nemít 
nic,  všechno  má  rub,  ale  i  líc. 
Můžeš být mladý, a přesto mít 
vrásky,  nemůžeš  k  Bohu  však 
bez skutků lásky.
Přeji  vám  všem  radostné 
a  požehnané  vánoční  svátky 
a do nového roku jen vše dob�
ré, především pak hodně zdra�
ví a lásky a Božího požehnání. 
To vše vám touto cestou přeje 
a srdečně vás zdraví P. Tomáš 
Hajda,  administrátor  farností 
Bechyně a Hlavatce.
V sobotu 24. prosince 2022 
jsou všechny děti zvány 
na dětskou vánoční mši 
svatou do kostela sv. Ond-
řeje v Hlavatcích od 15,00. 
V 14,00 je na návsi v Hlavat-
cích tradiční živý betlém. 

Vánoční a novoroční bohoslužby 2022 – Vikariát: Tábor

FARNOST (kostel)

Štědrý den Slavnost  
Narození Páně Svátek sv. Štěpána Sv. Silvestra Slavnost Matky 

Boží Panny Marie Svátek Křtu Páně
sobota neděle pondělí sobota neděle neděle
24. prosince 25. prosince 26. prosince 31. prosince 1. ledna 2023 8. ledna 2023

Bechyně 22,00 sv. Matěj
9,30 sv. Matěj
14,30 DD Bechyně 
Bohoslužba slova

9,30 sv. Matěj 15,30 sv. Matěj
9,30 sv. Matěj
14,30 DD Bechyně 
Bohoslužba slova

9,30 sv. Matěj

Bechyně - Sudomě�
řice u Bechyně  20,00 8,00 8,00 8,00 8,00

Hlavatce 15,00 Dětská 11,30 11,30 11,30 11,30
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Naše knihovna

Hospodaření v obecních lesích
Les  je  specifický  ekosystém, 
na  jehož  zdárný  vývin  půso�
bí  řada  činitelů.  Mezi  hlavní 
zařazujeme  půdní  podmínky, 
vliv  klimatu,  výskyt  hmyzích 
škůdců a také činnost člověka. 
Představa, že si les s obnovou 
pomůže  sám  není  v  našich 
podmínkách  opodstatněná, 
jinak  řečeno,  bez  významné 
pomoci  člověka  nelze  založit 
hospodářský  les  druhově  čle�
něný a odolný různým nepříz�
nivým vlivům. 
Na  počátku  minulého  dece�
nnia  se  vyskytl  názor  pone�
chat  menší  holiny  přirozené 
obnově, ale záměr se nezdařil. 
Vyrůstající  stromky  postupně 
zastiňovaly  plevelné  druhy 
(ostřice  lesní,  svízel  přítula, 
ostružiník křovištní, bez černý 
i další) a přeživší jedinci vyka�
zovali deformovaný růst, takže 
bylo  přistoupeno  k  záměrné 
obnově. 
V  průběhu  několika  minulých 
let i letos probíhala lesní hos�
podářská  činnost  pod  vlivem 
extrémního  sucha  a  pod    tla�
kem  destruktivního  působení 
brouka lýkožrouta smrkového, 
vyskytly se i vývraty a polomy. 

S pomocí těžařské firmy Kup�
ka se podařilo veškerou kula�
tinu  šetrně  vyvést  a  v  dobré 
kvalitě dodat na pilu. Úmyslná 
těžba  byla  minimální  a  sou�
visela  jen  s  uvolněním  náletu 
smrku  nebo  vytvořením  uce�
leného  tvaru  mýtiny.  Celkem 
v    tomto  roce  bylo  vytěženo 
121  m3  dřevní  hmoty,  z  toho 
92 m3 pilařské kulatiny, ostatní 
hmota je vyvezena na skládku 
jako palivo pro potřeby obce.
Vždy  po  těžbě  je  nutno  pro�
vést včasný úklid ploch a jejich 
přípravu k nové výsadbě. Spl�
nění tohoto úkolu plně závise�
lo na obecních zaměstnancích 
a  zvládli  jej  výborně.  Podrob�
ným osekáváním větví vyrobili 
maximální  množství  hmoty 
ke  štěpkování  a  zároveň  sní-štěpkování  a  zároveň  sní-  a  zároveň  sní�
žili  objem  spalitelných  zbyt�
ků.  Následně,  vlivem  sucha 
v  měsíci  dubnu  a  nedostatku 
sadby  smrku,  nebylo  možné 
provést výsadbu na všech 
uvolněných  oddílech.  Doda- 
vatelsky  byl  na  Jitrech 
do oplocení vysázeno 1950 ks 
buků  a  výsadba  smrku  byla 
odložena.  Ta  byla  provedena, 
za  příznivé  půdní  vlhkosti 

na  podzim,  a  to  v  počtu 
2000 ks. Z toho 600 ks zaplnilo 
průsek  mezi  vzrostlou 
borovicí  za  Kostelní  cestou, 
400  a  300 ks  bylo  vysazeno 
ve dvou oddílech v Zadní obci, 
600 ks  v  oddělení  Bílá  Hlina 
a 100 sazenic šlo na vylepšení 
výsadby založené v předešlém 
roce.  Další  plochy  k  výsadbě 
nemáme.  Rovněž  v  příštích 
létech  předpokládáme  pro�
vádět  promyšlené  vysazování 
listnáčů  i  hospodářsky  nej�
výkonnějších  druhů,  kterými 
jsou v našich podmínkách bo�
rovice  a  zejména  smrk.  Jeho 
vzrostlého náletu, zachované�
ho při šetrné těžbě, též využi�
jeme k přirozené obnově lesa. 
K  základním  úkolům  v  péči 
o  les  patří  také  natírání  mla�
dých smrků proti okusu zvěří. 
Tuto činnost provedli pracov�
níci obce v nejvhodnějším říj-íj�j�
novém termínu. 
V následujícím roce, pokud 
nenastanou  mimořádně  ne�
příznivé  povětrnostní  pod�
mínky,  se  zaměříme  na  dů�
sledné  plnění  hospodářského 
plánu.  Již  v  zimním  období 
2022/2023 bude zahájena těž�

ba  borovice  nejvyšší  věkové 
kategorie  v  oddělení  Bílá  Hli�
na.  Opět  nastane  pracovně 
náročný  úklid  plochy,  její  pří�
prava  na  výsadbu  a  také  oží�
nání sazenic. Detailní pěstební 
činnost  bude  nadále  prová�
děna  ve  vzrostlých  porostech 
listnatých  druhů  (buk,  javor, 
dub červený, dub letní), které 
rostou  v  jedenácti  oplocen�
kách. Nemalou pracovní zátě�
ží  budou  prořezávky  v  mlazi�
nách smrku.
Ke  zdárnému  plnění  lesního 
hospodářského plánu přispívá 
poradenskou  činností  a  zajiš�
ťováním  prodeje  pilařské  ku�
latiny odborný lesní hospodář 
Miroslav Pešička, za což jemu 
i  všem  pracovníkům,  kteří 
v obecních lesích pracují, ve�
lice děkuji.

LH Ing. František Novotný

Milí spoluobčané,
tak  jako  každý  rok  i  letos  se 
vám hlásím se zprávami z naší 
obecní knihovny. Minulé roky 
byly  poznamenány  Covidem, 
průběh  toho  letošního  jsem 
ovlivnila  já  a  moje  koleno. 
Nechtělo se mnou již komuni�
kovat a tak jsem se rozhodla 
ho vyměnit. To se povedlo, ale 
ovlivnilo to provoz knihovny.
Abychom  nezavřeli  knihovnu 
úplně,  uvolila  se  moje  dcera, 
že mě částečně nahradí. A tak 
v  červnu  a  potom  v  září  byla 
knihovna  otevřená  jen  jeden 
den  v  týdnu.  Důležité  je,  že 
čtenáři  nepřišli  o  možnost 
půjčování knih. O prázdninách 
knihovna  fungovala  v  pravi�
delném prázdninovém režimu 
a po mém návratu do běžné�
ho  provozu  již  běží  vše  jako 
vždycky.
S nově nabranými silami jsem 
se  vrhla  do  reorganizace 
knihovního  fondu.  Bylo  zde  
(a  možná  ještě  nějaké  jsou) 
plno  knih,  které  nikdy  nikdo 

nepřečetl.  Takže  jsem  knihy 
přebírala a vyřazovala.
Kupujeme  knihy  nové,  kte�
ré  naši  čtenáři  čtou.  Vybírám 
takové,  o  kterých  vím,  že  za�
ujmou  některého  ze  stáva�
jících  čtenářů  a  samozřejmě 
i  případné  čtenáře  budoucí. 
Dříve – tedy v té době, ze kte�
ré je velká většina vyřazených 
knih – jsme dostali příděl knih 
a nedalo se vybírat. Dnes, díky 
obecnímu  úřadu  a  zastupite�
lům, máme možnost objednat 
knihy,  které  se  budou  oprav�
du  číst.    Knihy,  jako  všech�
no  ostatní,  jsou  stále  dražší, 
ale  přesto  máme  možnost 
náš  knihovní  fond  doplňovat 
o takové, které zaujmou malé 
i velké čtenáře.
A  tak  jako  každý  rok  i  le�
tos  trochu  statistiky.  V  roce 
2022  je  přihlášeno  43  čtená�
řů,  z  toho  16  dětí  do  15  let. 
Knihovna  je  otevřena  vždy 
v  pondělí  od  16,00  hod. 
do  18,00  hod.  a  ve  středu 
od  16,00  hod.  do  19,00  hod. 

V  letošním  roce  bylo  vyřaze�
no  503  knih  (z  toho  bylo  asi 
80  knih,  které  nikdo  nečetl 
a  asi  70  knih,  které  byly  půj�
čeny  jednou  nebo  dvakrát 
a to většinou již před mnoha 
a  mnoha  lety).  Nových  knih 
zařazených  do  knihovního 
fondu do doby, kdy toto píšu 
je  67,  dalších  64  je  objedna�
ných  a  pravděpodobně  ještě 
nějaké objednáme. Takže kni�

hovní  fond  úspěšně  doplňu�
jeme, naši čtenáři mají oprav�
du z čeho vybírat.
A  jako  každý  rok  bych  vás 
chtěla  pozvat  –  přijďte 
do  knihovny,  máme  mnoho 
krásných  knih  pro  děti  i  pro 
dospělé  a  až  uvidíte,  jakou 
máme krásnou knihovnu, rádi 
se do ní budete vracet.

Vaše knihovnice  
Jaroslava Hrdličková 
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SDH Bezděčín – ohlédnutí za rokem 2022
Po delší pauze opět čtenářům 
přinášíme zprávy od bezděčín�
ských hasičů. Po covidové pau�
ze  se  nám  podařilo  „roztlačit“ 
alespoň  částečně  tu  naší  po�
myslnou  hasičskou  káru,  kte�
rá  po  těch  dlouhých  měsících 
trošku zatuhla…
Začátkem  roku  vždy  probíha�
jí  výroční  schůze,  plesy  apod., 
letos  to  nebylo  (z  všem  zná�
mých důvodů) možné a museli 
jsme  veškeré  akce  zrušit.  Také 
nálada  lidí  a  strach  hrály  svoji 
roli,  přeci  jen  uspořádat  ples, 
na který nikdo nedorazí, nedá�
valo smysl. Věřili jsme ale v po�
zitivní změny a ty se dostavily 
na  jaře,  kdy  jsme  se  rozhodli 
po uvolnění všech covidových 
opatření  uspořádat  nejen  val�
nou hromadu sboru, ale hlav�
ně  setkání  rodáků.  Za  pomoci 
členů sboru a za podpory obce 
se akce uskutečnila v Bezděčí�
ně  dne  21.  května.  Účast  byla 
opravdu velká a byla vidět také 
chuť lidí po velké pauze se se�
jít, popovídat a poslechnout si 
jednu z nejlepších  jihočeských 
dechových kapel – Keramičku.
Postupně  se  také  rozjela 
školení  hasičů  a  rozhodčích 
a  sportovní  příprava,  která 
byla  od  počátku  sezóny  tro�
chu ovlivněna probíhající stav�
bou  čistírny  odpadních  vod 
u  potoka  v  Bezděčíně.  Také 
jsme  z  těchto  důvodů  odlo�
žili  pořádání  hasičských  akcí, 
především  úspěšné  soutěže 
Táborské  hasičské  ligy.  Stav�
ba se podařila a věříme, že se 
hasičské  soutěže  „pod  lesík“ 
vrátí – třeba už v příštím roce. 
Také děkujeme obci za moder�
nizaci  technické  infrastruktury 
přístřešku,  kterou  v  rámci  na-,  kterou  v  rámci  na�
šich  akcí  velice  vítáme.  V  ná�
sledujícím  roce  nás  bude  če�
kat  částečná  úprava  sportovní 
dráhy, aby byly podmínky pro 
sportovce opět perfektní.
Co  nového  v  družstvu  ŽENY 
A?  Družstvo  žen  z  Bezděčína 
se  letos  opět  aktivně  zapoji�
lo  do  soutěží  v  rámci  EMAS 
Táborské  hasičské  ligy,  která 
začala  první  kolem  21.  květ-  květ�
na  ve  Žďáře  v  okrese  Jindři�
chův  Hradec.  Celkem  se  ženy 
zúčastnily  jedenácti  soutěží, 
z toho dvě soutěže byly zapo�
jené  do  EMAS  Extraligy  České 
republiky  (soutěže  v  Chotě�
micích  a  Tučapech).  Jednou 

si  holky  odvezly  zlato,  třikrát 
stříbro  a  čtyřikrát  bronz.  Nej�
lepší a nejrychlejší letošní útok 
byl v čase 17:76 s v Kozmicích.  
S  celkovým  počtem  62  bodů 
zakončily  ženy  tento  ročník 
na  krásném  druhém  místě, 
k  celkovému  ocenění  se  při�
daly  i  jednotlivé  kategorie. 
Holky  si  dále  odvezly  druhé 
místo za nejrychlejší koš, prv�
ní místo za nejrychlejší vodu 
a  levá  proudařka  se  umístila 
na  druhém  místě  za  nejrych�
lejší sestřiky a pravá proudařka 
byla celkově na místě čtvrtém. 
Ženy letos soutěžily ve složení 
koš Anna Říhová, nabírání Ve-í Ve� Ve�
ronika  Kozlová,  stroj  Michaela 
Sklenářová,  béčka  Nikola  Vál�
ková,  rozdělovač  Aneta  Ma�
kovcová,  pravý  proud  Martina 
Michalová a levý proud Denisa 
Chládková, osmý člen družstva 
maskot Matylda. Více si o nás 
přečtete na našem Instagramu: 
holky_z_bezdecina.
Co nového v družstvu MUŽI A? 
Družstvo  mužů,  které  již  do�
sáhlo  průměrného  věku  nad 
třicet  let,  se  v  uplynulém  roce 
tradičně  potýkalo  problémy 
s docházkou a trénovalo pou�
ze  osmkrát,  nicméně  i  přes�
to  se  podařilo  tým  omladit 
o  šikovného  proudaře  Patrika 
Švíka. Velká škoda pro tým 
byla nulová účast na soutěžích 
Táborské hasičské ligy, na kte�
ré  se  nesešli  v  sestavě,  která 
by byla schopna udělat slušný 
čas. Na příští rok plánuje druž�
stvo  zaměřit  se  více  na  THL 
v kategorii veteráni (35+), kam 
pomalu  a  jistě  věkově  spěje. 
I tak se muži celkem zúčastni�
li dvou soutěží. Tou první byla 
soutěž 13. srpna v Klenovicích, 
kde byla možnost porovnání sil 
v kategoriích PS12 a Sport. První 
útok  na  slabších  kubaturách 
zvládli muži z Bezděčína vyhrát 
i  přes  malé  klopýtnutí  košaře. 
V  druhém  útoku  se  sportovní 
mašinou  zapůjčenou  od  SDH 
Klenovice  padali  od  Bezdě�
čínských  samé  rekordy  –  ne�
jen  že  také  vyhráli  s  nejlep�
ším  časem  19,77  s,  ale  měli 
také  nejrychlejší  rozdělovač 
(Jaroslav  Čížek)  a  nejrychlejší 
proud  (Pavel  Novotný). 
Odvezli  si  plno  krásných  cen 
a  sud  piva.  Na  druhé  soutěži 
v  Přehořově  27.  srpna  muži 
pokračovali  skvělými  výkony 

a  vyhráli  „přehořovský  kope�
ček“ bezkonkurenčně s časem 
22,44  s  a  mohli  si  tak  kromě 
obřího  putovního  poháru  od�
nést  také  soudek  piva.  Bylo 
vidět,  že  letité  sportovní  zku�
šenosti  stále  obstojí  v  konku- konku�konku�
renci mladších týmů. V příštím 
roce  určitě  bude  na  čem  sta�
vět  a  věříme,  že  se  dočkáme 
dalších  úspěchů  a  povede 
se do  týmu  přivést  „mladou 
krev“.  Nutno  podotknout,  že 
družstvo  mužů  se  nesoustře�
dí  pouze  na  soutěžení,  ale  je 
aktivně zapojeno do zásahové 
jednotky obce a celkově se zá�

vodníci z družstev mužů a žen 
podílí na všech akcích sboru. 
Začátkem  října  muži  zakončili 
sezónu  „dostřiknou“,  tedy  jíd�
lem, pitím a veselením.
Jako  každý  rok  bych  rád  jmé�
nem  sboru  poděkoval  všem 
členům  za  aktivitu,  díky  kte�
ré  můžeme  fungovat,  Obci 
Želeč  za  podporu  zejména 
po  stránce  finanční,  a  všem, 
kteří se podílejí na naší činnos�
ti.  Rád  bych  všechny  čtenáře 
pozval  na  hasičský  ples,  který 
se  po  dvou  letech  uskuteční  
21. ledna 2023.

za SDH Bezděčín Jan Čížek
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Seniorské ohlédnutí
Rok  končí.  Nastal  čas 
na  ohlédnutí  za  aktivní  roční 
činností  želečsko  –  bezdě�
čínského  Seniorklubu.  Jeho 
sedmičlenný  výbor  opět  při�
pravoval  programovou  náplň 
spočívající v poznávání dalších 
míst  naší  vlasti.  Na  její  ploše  
figuruje 14 položek na Sezna�
mu  kulturního  a  přírodního 
dědictví  UNESCO.  Řadu  jsme  
navštívili  v  minulosti,  některé 
letos a další nás čekají.
Prvým letošním výjezdem byla 
dubnová cesta  do moravsko�
krumlovského  zámku  za  ex�
pozicí  dvaceti  monumentál�
ních pláten Slovanské epopeje 
Alfonse Muchy, který ji zasvě�
til  historii  Slovanstva.  Druhá 
část  zájezdu  byla  věnována 
klenotu  Vysočiny  –  Třebíči.  
Návštěvou  románsko-gotické 
baziliky  a  přilehlého  bizarní�
ho světa židovské čtvrti (obojí 
na Seznamu UNESCO) jsme si 
uvědomili  jedinečnou  společ�
nou existenci židovské a křes�
ťanské  kultury  od  středověku 
po 2. světovou válku.
Říká se, že pivo je tekutý chléb 
našeho národa. A tak druhá 
jarní  výprava patřila Plzni  a  to 
v  den  Slavnosti  svobody,  kdy 
si západočeská metropole při�
pomínala osvobození armá�
dou  generála  Pattona.  Všude 
bylo  veselo,  i  při  naší  exkurzi 
plzeňským  Prazdrojem,  kde 
jsme  si  neodpustili  ochutnáv�
ku  nefiltrovaného  a  nepaste�
rizovaného  Pilsner  Urquellu 
čepovaného  z  ležáckého,  du�
bového  sudu  v  historickém 
sklepení. Řady informací o zla�
tavém moku se nám dostalo 
také  v  Pivovarském  muzeu, 
jediném svého druhu na světě.
První  červnovou  sobotu  jsme 
trávili  komentovanou  pro�
cházkou pražskou Botanickou 
zahradou – od jejího horního 
vchodu  jsme  sešli  k  Vinici  sv. 
Kláry s nevšedním pohledem 
na  severní  Prahu,  až  po  skle�
níkovou  Fatu  Morganu,  která 
patří  svou  rozlohou  k  evrop�
ským  architektonicko  –  bo�
tanickým  unikátům.  Pražský 
výlet    zakončila  prohlídka 
barokního Trojského zámku 
a přilehlé rozsáhlé zahrady.
Víkend prvého prázdninového 
měsíce  jsme  trávili    na  Hané. 
Sobota  byla  věnována  čtvrt�
milionové  Olomouci.  Měst�

skou  památkovou  rezervaci 
jsme poznávali díky dvouapůl�
hodinové  komentované  pro�
cházce,  při  níž  jsme  neminuli 
řadu  pozoruhodných  objektů 
–  palácových  domů,  církev�
ních staveb,  funkčních barok�
ních kašen, radnice se socialis�
tickým orlojem a v neposlední 
řadě  největší  barokní  stavbu 
svého druhu na světě – Slou�
pu  Nejsvětější  trojice  (rovněž 
na  Seznamu  UNESCO).  Zážit�
kem  byla  podvečerní  návště�
va  arcibiskupského  paláce, 
kterým procházely dějiny, kde 
mimo  jiné  nastoupil  na  ra�
kouský  trůn  císař  František 
Josef.  Po  příjemném  vyspání 
na  vysokoškolské  koleji  jsme 
následného  dne    projížděli 
úrodnou  Hanou  s  plánova�
nými  třemi  zastaveními.  Prvé 
bylo v barokním zámku v Ná�
měšti  na  Hané,  který  se  stal 
pro všechny zúčastněné milým 
překvapením.  Druhé  patřilo  
Muzeu olomouckých tvarůžků 
v Lošticích, kde se pochoutky 
začaly vyrábět téměř před 150 
lety. Přehledná muzejní expo�
zice  názorně  odkrývá  jejich 
někdejší  i  současnou  výrobu. 
Že  jsme  do  Loštic  nejeli  zby�
tečně,  dokládaly  po  prohlíd�
ce  nákupní  tašky  naplněné 
voňavými,  vakuově  balenými 
dobrotami.  Poslední  zastávka 
patřila  filmově  pohádkové�
mu  romantickému  Bouzovu. 
Hrad  nejednoho  z  nás  oslovil 
svojí  dominantou.  Dvoudenní 
hanácké putování nejen na�
dchlo,  ale  i  více  semklo  seni�
orskou partu.
Vstupem  do  minulosti  jsme 
se  ocitli  při  srpnové  návštěvě 
nejstaršího a nejrozsáhlejší�

ho kláštera v  jižních Čechách, 
v nedalekém Milevsku a poté 
vysokochlumeckého skanze�
nu  u  Sedlčan,  který  uchovává 
památky  venkovské  archi�
tektury  středního  Povltaví 
od  17.  století.  Sladkou  teč�
kou – v pravém slova smyslu 
– byla zajížďka do zámeckého 
barokního  areálu  v  Jemništi 
na Benešovsku.
Zpestřením  zájezdových  pro�
gramů se staly Selské slavnosti 
v Holašovicích a litoměřická Za�
hrada Čech, kde se nakupova�
lo,  poslouchalo  i  tancovalo  při 
produkcích dechových kapel. 

Ani  letos  nechyběl  zahraniční 
zájezd, který si účastníci hradili 
v plné výši. Cestu do Rakouska 
připravila a realizovala vedoucí 
klubu  paní  Božena  Kadleco�
vá.  Řidič  autobusu  táborského 
Comettu  nás  nejprve  dovezl 
do  nádherně  rozkvetlých  Ki�
ttenbergových  zážitkových  za�
hrad  a  poté  do  Melku  ležícím 
v údolí Wachau při Dunaji, kde 
se nachází impozantní benedik�
tinské opatství, patřící k nejvel�
kolepějším  klášterním  komple�
xům v Evropě z období baroka. 
Z  výše  uvedeného  výčtu  cest 
plyne,  že  jsme  se  ani  letos 
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Sportovní areál s online rezervačním systémem
Již  v  roce  2019  jsme  pro  Vás  
otevřeli zrekonstruovaný spor�
tovní  areál  (bývalé  antukové 
kurty  u  Želečského  rybníka). 
Většina z Vás  o  tomto  zaříze�
ní jistě ví, a mnozí ho i aktivně 
využíváte.  Přesto,  pro  ty,  kdo 
ještě  neví,  přinášíme  pár  zá�
kladních informací.
Sportovní areál Želeč se sklá�
dá z jednoho tenisového kur�
tu a dvou víceúčelových hřišť 
s umělým povrchem.
Prostřednictvím online rezer�
vačního  systému  je  možné 
si  rezervovat  termín  na  jed�
notlivých  sportovištích,  resp. 
je  možné  případně  provádět 
platby za pronájem sportovi�
ště.  Tento  systém  naleznete 
na adrese www.r2s.cz/zelec.
Vstup do areálu, resp. do ša�
ten  v  rámci  areálu,  je  umož�

něn  prostřednictvím  zadání 
čtyřmístného kódu na kláves�
nici u příslušného vstupu, kte�
rý  je  Vám  automaticky  vyge�
nerován při rezervaci termínu 
v  rámci  online  systému.  Od�
padá  tak  nutnost  půjčování 
si klíčů pro vstup, vše můžete 
zařídit  z  pohodlí  svého  do�
mova.
Vstup  na  tenisový  kurt  je 
zpoplatněn  a  dovolen  pouze 
po uhrazení poplatku – ten 
činí 100 Kč/hodina. Rovněž je 
možnost  zakoupení  perma�
nentky  na  celou  sezónu  (du�
ben  –  říjen)  za  cenu  1.000 Kč 
(max. 150 hodin hry).
Vstup  na  obě  víceúčelová 
hřiště  pro  volejbal,  nohej�
bal,  florbal  a  malou  kopanou 
je  zdarma.  Tato  hřiště  jsou 
volně  přístupná  veřejnosti 

denně  od  9:00  do  16:00  (kód 
pro  vstup  v  tomto  časovém 
rozmezí  je  1234).  Po  16:00  je 
vstup na hřiště povolen pouze 
po předchozí bezplatné rezer�
vaci v rámci webového rezer�
vačního systému.

Detailní  informace  včetně  ná�
vodu  k  online  rezervačnímu 
systému naleznete na www.
obeczelec.cz/sportovni-areal.
Přejeme  Vám  mnoho  zábavy 
a sportovního vyžití.

Luboš Rypáček

nenudili  a  klubový  život  ještě 
osvěžili  společnými setkáními 
všech členů s hudbou (jarním 
a adventním).
Opětně  děkujeme  Obci  Želeč 
za podporu a roční dotaci vy�
užívanou  pouze  k  proplácení 
dopravy  domácích  zájezdů. 
Bez ní bychom naše vlastivěd�
né plány nemohli realizovat.
Do nelehkého  následné�
ho  roku  přejeme  Vám  všem 
hlavně zdraví a Vy, kteří byste 
s námi chtěli trávit čas na ces�
tách, jste vítáni mezi námi.

Za výbor Seniorklubu Želeč 
a Bezděčín se ohlédl a foto-
grafiemi doplnil Marcel Kříž
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Rok má 365 dní, a to zname�
ná  spoustu  tréninků,  závodů, 
nových  zkušeností,  přátelství 
a cenných kovů.
Tým  se  držel  přísloví  „Jak 
na  Nový  rok,  tak  po  celý 
rok.“, a proto vyrazil na No�
voroční  vyjížďku,  kde  se 
sešlo  spousta  závodníků, 
přátel  a  nadšených  cyklis�
tů.  Celou  vyjížďku  zakončili 
v  Želči  u  Tábora  v  Chaloup�
ce  u  Prokůpka.  Mrazivou 
zimu  členové  týmu  nelenili, 
a  poctivě  trénovali  v  želeč�
ské  tělocvičně.  Poté  se  po�
malu přesunuli na trénování 
venku.  Oprášili  se  silniční, 
horská  i  cyklokrosová  kola 
a  vyrazilo  se  na  tréninky 
zaměřené  na  techniku  a  vy�
trvalost. Nechybělo ani sou�
středění  na  Singltreku  pod 
Smrkem,  kde  se  pilovala 
technika, ale i strmé kopce či 
sjezdy. Ředitel a trenér týmu 
Martin  Švec  si  každoročně 
bere na triko pořádání dvou 
velkých  závodů  za  pomocí 
celého  týmu.  Silniční  krité�
rium  i  G.  Benedikt  Stevens 
Soběslavský  MTB  maraton, 
který  spadá  pod  záštitu  Ji�
hočeského MTB poháru.
V  Jihočeském  MTB  poháru 
tým nasbíral několik cenných 
kovů.  Lintner  Pavel  si  v  ka�
tegorii  muži  50  let  dojel  pro 
krásné  2.  místo.  Na  12.  mís�

tě  v  kategorii  muži  40–49  let 
skončil  Pícha  Josef.  V  junio�
rech  si  pěkné  8.  místo  vybo�
joval Švec Přemek a 12. místo 
Podzimek  Ondřej.  Další  bed�
nou,  a  to  nádherným  3.  mís�
tem  se  pochlubil  Vojnarovič 
Daniel v kategorii chlapci 7–8 
let.  Krásné  4.  místo  si  v  kate�
gorii  chlapci  9–10  let  přivezl 
Michal  Štěpán,  hezké  6.  mís�
to  Šindelář  Adam  a  pěkné  
9.  místo  Pánek  Antonín.  Za�
stoupení  bylo  i  v  kategorii 
chlapci  13–14  let,  kde  si  pro  
6.  místo  dojel  Vavřinec  Jan, 
pro  9.  místo  Rejlek  Jiří  a  pro 
20. místo Tóth Erik. 
Hned, co skončila MTB sezóna, 
tým vlítnul do té cyklokroso�
vé. V TBC Sérii si tak dojel pro 
nádherné  3.  místo  v  kategorii 
chlapci  4–5  let  Kadlec  Albert. 
Skvělé 4. místo vybojoval v ka�
tegorii chlapci 6–7 let Vojnaro�
vič Daniel a v kategorii chlapci 
8–9  let  se  umístil  na  pěkném 
5.  místě  Michal  Štěpán  a  na 
9. místě Pánek Antonín. 
Nakonec bychom chtěli všech�
ny pozvat na novoroční vyjížď�
ku, která vřele přivítá každého 
cyklistického  nadšence,  který 
chce Nový rok začít tím správ�
ným směrem. Těšíme se na vás!
Děkujeme  všem  našim  spon�
zorům  a  těm,  kteří  nás  pod�
porují!

Denisa Švecová
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Podílejte se na tvorbě obecního kalendáře

Líbí  se  vám  každoroční  ka�
lendáře  s  fotkami  a  pohled�
nicemi?  Pomozte  nám  tvořit 
další  ročníky.  Vámi  zapůjčené 
materiály  necháme  v  tiskárně 

naskenovat a vše vrátíme. Mů�
žete nás kontaktovat na adre�
se info@obeczelec.cz, nebo 
osobně  na  obecním  úřadu. 
Děkujeme za pomoc ☺

SETKÁNÍ RODÁKŮ 
V BEZDĚČÍNĚ

Sbor  dobrovolných  hasičů 
v  Bezděčíně  ve  spolupráci 
s  Obcí  Želeč  pořádal  dne  21. 
května  2022  SETKÁNÍ  RODÁ�
KŮ OBCE BEZDĚČÍN. Setkání se 
uskutečnilo  po  sedmi  letech. 
Účast  potvrdilo  více  jak  150 
pozvaných. Program začal v 16 
hod. v kulturním domě předá�
ním pamětní plakety každému 
účastníku  srazu  a  seznámení 
s  programem.  Následovala 
individuální  prohlídka obce.  
V  podvečerních  hodinách 
setkání  rodáků  pokračovalo 
programem  v  sále  kulturní�

ho  domu.  Účastníky  setkání 
přivítal  starosta  obce  p.  Ladi�
slav  Stejskal,  krátce  pohovořil 
o  rozvoji  obce.  Následně  se 
rozjela ta správná atmosféra 
setkání. Při dobrém jídle a pití 
se potkali a popovídali ti, kteří 
se vidí téměř každý den s těmi, 
které  potkali  po  delší  době 
–  třeba  od  posledního  setká�
ní  rodáků  v  roce  2015  nebo 
i déle.  K dobré náladě přispěla 
kapela Keramička, která účast�
níkům  setkání  rodáků  hrála 
k tanci i poslechu celý večer. 

Ladislav Čížek

16. setkání s dechovkou

Letošní  16.  setkání  s  dechov�
kou,  pořádané  jako  minulé  
roky Obcí Želeč, se  uskutečni�
lo druhou červencovou neděli 
(10. 7. 2022) v sále KD Na Sta�
ré, za vysoké účasti poslucha�
čů.  Snad  se  ještě  nestalo,  že 
by jich přišel tak neočekávaný 
počet,  aby  se  do  sálu  musely 
přidávat stoly a židle.
O  významu  lidové  muziky, 
všeobecném zájmu o dechov�
ku,  účasti  dechových  hudeb 
v  Želči,  o  začátcích  setkávání 
s  dechovkou  spojenými  
s osobností bývalé starostky 
Ing. Dagmar Čaňkové, a o hi- 
storií  této  kulturní  akce,  jsem 
obšírněji  psal  ve  zpravodaji 
U Nás č. 12/2021, kde je vedle 
dalších snímků  fotografie 
paní Dagmar Čaňkové s  jejím 
typickým úsměvem.
Stálou  snahou  pořadatele  je 
vybrat kapelu, která by vedle 
známých  lidovek  představila 
méně známé písničky krajové, 
nebo  posluchače  obohatila 
o  neobvyklé  zážitky  z  jejího 
vystoupení.  Myslím,  že  záměr 
dokonale  splnila  malá  kapela 
„Kolaříci“ z Dolních Hořic, kte�
rá s diváky navázala dokonalý 
kontakt tím, že muzikanti vyšli 
mezi  stoly  a  také  předvádě�
li  mistrovské  ovládání  svých 
nástrojů  v  neobvyklých  po�

lohách.  Lidé  se  bavili,  zpívali 
a  muzikantům  děkovali  čas�
tým potleskem.
Z  rozhodnutí  rady  obce  se 
bude dechovkové odpoled�
ne  pořádat  i  v    příštím  roce, 
avšak  nezodpovězená  otázka 
zůstávala,  kterou  kapelu  po�
zvat. Návrh jsem přinesl zcela 
náhodně  z  pouti  v  Bechyni. 
Tam před klášterním kostelem 
vystupovala  oblíbená  lidová 
kapela Ševětínka, kerá  před 
několika  léty  v  okolí  hrávala, 
a  např.  v  Bezděčíně  odehrá-Bezděčíně  odehrá�
la  jedenáct  hasičských  plesů 
v  nepřetržité  řadě  od  roku 
2004.  Její  prvé  vystoupení 
bylo při zahájení provozu  re�
konstruované hospody a ta�
nečního sálu. 
V  Bechyni  mě  kapelník 
Ševětínky  Pavel  Veselý  pře-  Pavel  Veselý  pře�
kvapil,  když  otevřel  dosti  po�
psaný záznamník, kde druhá 
neděle v červenci byla zadána. 
Předběžně  jsme  proto  vybra�
li  neděli  následující.  Termín 
obecní  rada  schválila,  takže 
příští  17.  setkání  s  dechov�
kou se uskuteční 16. července 
2023. Pozvání ukončím častou 
hláškou, kterou kapelník 
Ševětínky  pronášel  na  závěr 
taneční  série  nebo  na  konci 
plesu: Přátelé přijďte zas!

Ing. František Novotný
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Cirkusový plakát v Želči. Přijedou i tygři?
Cirkusový  plakát  slibuje  di-
vákovi  při  pohledu  na  manéž 
mimořádně  silné  vzrušení. 
Nabízí krotitele zvířat, drezuru 
šelem,  krasojezdkyně,  artisty, 
akrobaty, klauny. Takový pla�
kát je nabit napětím,  je před-
zvěstí  neuvěřitelných  zážitků 
z dech beroucích produkcí.  
Sběratelská  vášeň,  kterou 
v sobě padesát let živil krotitel 
šelem Ivan Riegel, vedla k vy�
tvoření zcela výjimečné, ojedi-
nělé  sbírky  čítající  téměř  tisíc 
plakátových položek. 
Obrazárna Špejchar Želeč jako 
vůbec  první  v  České  republi-
ce a kdoví,  jestli ne v Evropě, 
představí  v  příštím  roce  část 
cirkusových  plakátů  z  této 
jedinečné  sbírky.  Ta  zahrnuje 
plakáty  z  cirkusů  velké  části 
světa. Navíc je třeba si uvědo-
mit,  že  přijatý  zákaz  drezúry 
zvířat  připomene  tuto  dis-
ciplínu  už  právě  jenom  pla-
kát.    Žel,  programy  v  manéži 
tímto  krokem  zůstanou 
ochuzené.  Krotil  Ivan  Riegel 
připouští, že některá cirkusová 
čísla,  například  medvědi 

na motocyklech, nevycházela 
z přirozené hravosti těchto še-
lem, nýbrž byla „vydřená“. Ně-
kde  tomu  bylo  právě  naopak 
a  zvířata  si  svoje  vystoupení 
a  kontakt  s  divákem  užívala. 
Zákon ale platí plošně.
Chtěl jsem na otevření výstavy 
ve  špejcharu  nechat  přepra-
vit  do  Želče  bílé  tygry,  které 
chová  pan  Riegel,  ale  když 
mně  vyjmenoval,  kolik  povin-
ností musí přeprava a vystave-
ní  tygrů  splňovat,  uznal  jsem, 
že  to  je  příliš  komplikované. 
Takže  tato  vzácná  zvířata  po-
tkají návštěvníci špejcharu jen 
na obrázku a majitel blízkého 
stáda  kraviček  z  Obory  ušetří 
jednoho  býčka,  který  by  jim 
lehce padl za potravu.
Nepatrný výběr z nepřeberné-
ho množství zajímavě výtvarně 
řešených plakátů přinese i ka-
lendář  pro  rok  2023,  který  je 
prvním poslem v zamýšlené 
dlouhé  řadě.  Podstatné  je,  že 
nástěnné  kalendáře  budou 
k  dostání  už  prosinci  v  pivo-
varu  Obora,  kam  určitou  část 
nákladu  věnuje  producent 

Tomáš Finger, který tímto po-
stojem projevuje uznání dílu 
manželů  Novákových.  Doslo-
va  pravil :  „Smekám  před  tě-
mito  lidmi.  Neznám  nikoho, 
kdo by tak dlouhodobě ze své 
kapsy dotoval kulturu.“
Já  pouze  doplním,  že  v  letoš-
ním roce vydání publikací k vý-
stavám  podpořila  Obec  Želeč, 
Jihočeský  kraj,  České  přístavy 
a Městská část Praha 6. 

Pavel Šmidrkal

Čím překvapí špejchar v příštím roce?
Jihočeský malíř hebkého realis-
mu s vtipnými kudrlinkami Va-
lentin Horba, se představí vel-
kou  retrospektivou  svého  díla 
a zabydlí prostor obrazárny 
více než stovkou obrazů. Půjde 
o  mírně  opožděnou  gratulaci 
k jeho sedmdesátým narozeni-
nám, které oslavil v tomto roce. 
Výstavu  doprovodí  publika-
ce,  Máme  sklizeno,  odrážející 
jeho laskavý humor a pozitivní 
naladění  za  všech  okolností. 
U  příležitosti  zahájení  výstavy 
zahraje houslový virtuos, Jaro-
slav Svěcený.
V  Želči  se  také  zastaví  na  čas 
dílo  světově  proslulého  ma-
líře  obrazů,  na  kterých  nikdy 
neprší, Tomáše Bíma. Tento 
grafi k a malíř magického rea-
lismu měl stovky výstav u nás 
i v zahraničí a jeho práce jsou 
v majetku desítek galerií.
Špejchar  bude  hostit  také 
akademickou  malířku,  Gitu 
Marcolovou,  která  pro  řadu 
našich  divadel  navrhovala 
kostýmy  ke  slavným  muziká-
lům a nám se představí svými 

něžnými  kresbami  a  obrazy 
baletek
Voják,  veterán  II.  světové  vál-
ky, Josef Schejbal  (1924–
2006),  příslušník  čs.  obrněné 
brigády  ve  Velké  Británie  se 
představí svými obrazy a gra-
fi kami, které vznikaly zejména 
v šedesátých a osmdesátých 
letech  minulého  století.  Jeho 
dílo bude mít ve špejcharu 
českou  premiéru,  za  svého 
života z osobních důvodů vů-
bec nevystavoval.
To jen malé prozrazení někte-
rých jmen, která v příštím roce 
potkáme v Želči.

Pavel Šmidrkal
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Svěží dech publikací v roce 2022 aneb 
Krásné je žít špejcharem.
Covid na ústupu, k tomu chva-
litebný  letopočet  a  rostoucí 
chuť nabídnout návštěvníkům 
Obrazárny  Špejchar  Želeč 
po  dvouletém  polo  půstu 
co  nejvíc  zážitků,  vedla  nás 
k  vydání  několika  katalogů 
anebo přímo knížek vázaných 
k výstavám. A to ne výstavám 
ledajakým!
Vítané  pohoštění  z  humor-
ného  hrnce  představovaly 
grafi ky Jiřího Slívy, který na�
víc  píše  texty  k  písním,  hraje 
a  zpívá.  Dokázal  publikum 
ve  špejcharu  pobavit  barvi-
tým vyprávěním událostmi ze 
svého  pestrého  života.  Publi-
kace s jeho pracemi vyšla pod 
názvem Česká chlouba a jako 
dárek  si  ji  do  zámoří  odvezli 
hudebníci  z  amerického  big 
bandu,  který  v  létě  zazářil 
v  Želči.  A  že  to  byla  muzika, 
na kterou se rádo vzpomíná!
Knížka Co šustí v listí je roz�
tomilým  čtením  nejen  pro 
děti,  ale  může  poveselit  i  ro-
diče. Byla inspirována kouzel-
nými  obrázky  malířky  Lenky 

Kurovské, která talent zdědila 
po  otci  a  ve  špejcharu  vysta-
vovala  své  práce  před  třemi 
roky.  Zvláštní  je,  že  dosud 
nikdo  netušil,  jak  si  žije  su-
ché  listí  spadané  na  podzim 
na cesty a do trávy v našem 
kraji.  Nu,  kdo  knížku  přečetl, 
vyzná  se  od  té  doby  v  šustě-
ní listí! 
Třikrát Jan Samec, to bylo vel�
mi  přátelské  setkání  s  obrazy 
třech generací malířů z jedno-
ho rodu uvedených pod spo�
lečnou  střechou  obrazárny. 
Vývoj tvorby od zakladatele 
rodu,  Jana  Samce  nejstaršího 
až  k  jeho  vnukovi  přinesl  po-
znání o  postupném odklonu 
od realistického pojímání kra-
jiny až k jejímu ryze abstrakt-
nímu  podání  z  ateliéru  Jana 
nejmladšího. 
Jihočeský  krajinář  František 
Líbal,  který  už  čtyřicet  let 
s  námi  nevítá  slunce  každé 
ráno z oken své vilky v Třebo-
ni, se nyní „dočkal“ významné 
monografi e  nazvané  Oblaka 
něžného hněvu. Šlo jedno�

značně  o  jeden  z  nejúspěš-
nějších  titulů  poslední  doby. 
Zahrnuje řadu fotografi í z ro-
dinné  kroniky  a  také  cenné 
obrazy z raného období toho�
to  malíře-krajináře,  jenž  ode-
vzdal  celé  srdce  Jihočeskému 
kraji a jen kousek Praze.
S  mimořádným  ohlasem  se 
setkala  výstava  a  katalog  na-
zvaný Nepřitakávám. Roz�
měrná  plátna  soběslavského 
malíře Josefa Záruby tvořená 
v duchu hyperrealismu, v sobě 
nesou pokaždé nějaký příběh. 
Dotýkají  se  našich  životních 
bolestí  přenášených  štětcem 
na  plátno  v  jakési  nadsázce, 
což  zesiluje  jejich  působení 
na  diváka.  Každopádně  Zá-
ruba  je  malířem,  jehož  věhlas 
ještě poroste.
Alois Moravec byl vzpomí�
nán  v  knížce  pojmenované 
Z Chýšky na Národní třídu, 
místy  s  příchutí  nostalgie. 
Zobrazoval  venkovský  lid  při 
jeho  práci  i  ve  chvílích  od-
počinku  a  zábavy,  hojně  také 
na  grafi ckých  listech.  Stal  se 

věrným  kronikářem  zavátého 
času.  Dílo  nezaslouženě  upo-
zaděného  malíře  tak  pro-
citlo  k  novému  životu  díky  
špejcharu.
Katalog  výstavy  Výtvar-
níci na západní frontě 
přinesl  krátké  medailonky 
čs.  vojáků  –  výtvarníků,  kteří 
působili  za  II.  světové  války 
v  zahraniční  armádě  a  při-
tom obohacovali život u vo-
jenské  jednotky  svými  díly 
a  zároveň  je  v  Anglii  také 
vystavovali.  Ukázky  z  jejich 
prací  byly  vybrány  z  fondů 
Vojenského  historického 
archivu a ve špejcharu budou 
k  vidění  v  roce  2023.  Tahle 
výstava  by  měla  být  rovněž 
vzpomínkou na slavného 
želečského  rodáka,  pplk.  La-
dislava Říhu, příslušníka RAF.
Každopádně  rok  2022  při-
nesl  značné  oživení  v  Obra-
zárně  Želeč,  což  dotvrzuje 
i  rekordní,  letní  návštěvnost 
a  drobná  vyznání  v  knize 
hostů.

Pavel Šmidrkal

Petra SKLUZÁČKOVÁ
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Tatrmani v Sudoměřicích u Bechyně.

Tatrmani  v  roce  2021  oslavili 
již 30  let svého trvání, přitom 
tento  spolek  vznikl  doce�
la  náhodou.  Na  začátku  byl 
studentský  divadelní  soubor 
Tatrmani,  který  dostal  finanč�
ní  ocenění,  ale  nemohl  si  ho 
převzít, protože neměl oficiál�
ní statut, proto bylo založeno 
občanské  sdružení  Tatrmani. 
Od  tohoto  okamžiku  se  začí�
ná  rozvíjet  činnost  Tatrmanů 
do různých směrů, od divadla, 
přes  jednotlivé  akce  –  per�
formens, výtvarné hromád�
ky,  a  také  keramický  seminář. 
Za  jeho  zrodem  stojí  absol�
vent keramické školy v Bechy�
ni Marek Dias, který měl nápad 
postavit repliku historické ke�
ramické pece. Jeho idea se ale 
v Bechyni neuchytila, a tak při�
stoupil na návrh Josefa Brůčka 
postavit tuto pec v Sudoměřicích u Bechyně. Stavbou této pece 
se  začaly  konat  každoročně  se  opakující  keramické  semináře, 
které se staly jednou z nejdéle trvající aktivitou spolku Tatrmani. 
V současné době je možné zhlédnout na obecním úřadě v Su�
doměřicích výstavu, která připomíná již třicet let jejich konání. 
A  jak  říkají  účastníci:  Vzájemná  setkání  jsou  pro  nás  nejdůle�
žitější,  protože  si  z  nich  můžeme  odnést  nejen  nové  impulsy, 
zkušenosti, názory, ale hlavně nové přátele.
Nabízíme  Vám  možnosti  setkávání  v  Sudoměřicích  u  Bechyně 
v roce 2023 na těchto akcích:
Kurzy lidových řemesel: 
březen – košíky, ošatky 
duben – vinuté perly 

květen – výrobky z kůže 
červen – plstění z ovčí vlny 
září – paspartování 
říjen – vitráže 
prosinec – adventní vazba, výstava řemeslných výrobků  
s posezením u punče a vánočky
7. – 16. července – týdenní keramický a řezbářský seminář 
14. – 16. července – Divadlo na návsi
15. července – řemeslný jarmark

Získat více informací je možné na www.tatrmani.sudomerice.cz 
Přihlásit se na semináře a kurzy je možné: e-mailem: tatrmani@
sudomerice.cz nebo telefonicky na tato čísla: Petra Brůčková – 
732 705 106, Jan Brůček – 608 822 682
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Toulky naší minulostí – Pivovar Želeč
Španovští, držící želečský statek od roku 1507, byli nepochyb�
nými  zakladateli  zdejšího  pivovaru.  Rožmberkové  pak  pivovar 
rozšířili a přestavěli. Vilém z Rožmberka nechal na svůj náklad 
roku 1553 postavit most přes řeku Lužnici v Plané nad Lužni�
cí, aby se do Želče mohlo jezdit pro pivo. Před prodejem roku 
1596  Adamovi  ze  Šternberka  nechal  Petr  Vok  učinit  urbář, 
ve kterém je uvedeno: též pivovar při tvrzi se sladovnami, jenž 
pivo do šestnácti krčem vystavoval, troje chmelnice. 

Roku 1677 koupil panství Ferdinand z Lobkovic. Pivovar, stejně 
jako celé panství, byl zanedbaný a nějaký čas asi ani nevařil. Ná�
sledná éra Lobkoviců přinesla pomalý obrat k lepšímu. Pivovar 
v  polovině  18.  století  ročně  svařoval  bezmála  1400  hektolitrů 
piva, což ho řadilo mezi přední pivovary na Táborsku.

Jako knížecí pivovar registrujeme Želeč až do 19. století, kdy se 
dostal do vlastnictví hraběcího rodu Harrachů. Za jejich vlády 
dochází k nákladné přestavbě a rozšíření.  Nejvyšších výkonů 
pivovar dosáhl v letech 1907–1908, kdy vystavil 5725 hektoli�
trů piva. 

V roce 1908 kupují panství i s pivovarem František Mašek a Fran�
tišek Vodňanský. O dva roky později  je  jediným vlastníkem už 
jen František Mašek a v jeho rodině zůstal pivovar až do konce 
své existence. V protektorátních  letech byl pivovar „zakonzer�
vován“. Poslední zmínka se nachází v Pivovarské ročence z roku 
1949, kdy tento podnik definitivně zanikl.

V  dalších  letech  následuje  velká  přestavba  na  provozní  celek 
společnosti  Madeta.  Od  roku  2007  v  těchto  prostorách  sídlí 
společnost Finesa nábytek s.r.o. 

Lenka Rejlková
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Včelař a včely
Vážení čtenáři,
v minulém zpravodaji jsme si 
povídali o vlivu lidské činnosti 
z dlouhodobého vývoje na ži-
vot včel. V letošním roce jsem 
si vybral  téma sice podobné, 
ale  se  zaměřením  na  práci 
včelaře ve vztahu ke včelám.
Měsíce  říjen,  listopad  jsou 
měsíce,  kdy  se  příroda  uklá-
dá k odpočinku. Chtělo se mi 
napsat k spánku, ale to by 
nebyl  ten  správný  výraz.  Pří-
roda žije i zimě i když ve zpo-
maleném rytmu. A stejně tak 
je to i u včelích společenstev. 
O  tom,  jak  včelstva  přežijí 
zimu  záleží  na  mnoha  okol-
nostech.  Zdravé  a  silné  včely 
přežijí  zimu  bez  větších  pro-
blémů,  mají  to  ve  své  gene-
tické  výbavě.  Ne  vždy  mají 
však  včely  vytvořené  takové 
podmínky,  aby  mohly  přezi-
movat  zdravé  a  silné.  Ovliv-
ňují to především vnější vlivy, 
jako je stanoviště včel, pěsto-
vané  plodiny  v  dosahu  jejich 
doletu, používání chemických 
látek  při  ošetřování  plodin, 
klimatické  podmínky  v  da-
ném roce, činnost včelaře bě-
hem roku a další faktory.
Výběr  stanoviště  je  důležitý.  
Vhodné je stanoviště oriento-
vané na jih, chráněné nejlépe 
od severu, obklopené kve�
toucími  stromy,  s  dosahem 
zdroje  vody.  Ale  ne  vždy  si 
můžeme  vybrat  ideální  sta-
noviště.  Všechny  pozemky 
mají  vlastníka,  a  nemáme-li 
vhodný vlastní pozemek je 
nutné s vlastníkem pozem�
ku  ve  vhodné  lokalitě  jednat 
o možnosti na jeho pozemku 
včelstva  umístit.  Důležité  je 
i jsou-li v blízkosti obydlí, aby 
včelstva neobtěžovala souse-
dy.
Velkou  roli  hraje  i  výběr  úlů. 
Dnes  se  používají  převáž-
ně  nástavkové  úly.  Z  vlastní 
zkušenosti  vím,  že  když  se 
přechází  z  jednoho  typu  úlů 
na  jiný,  nějakou  dobu  trvá, 
než vypozorujete správné po-
stupy, které se mohou v růz-
ných typech úlů více či méně 
lišit.
Včelstvo  se  každým  rokem 
chová  oproti  předchozímu 
roku  poněkud  jinač,  podle 
toho,  jaký  je  průběh  klima-
tických podmínek. Tady zále-
ží  na  zkušenostech  každého 

včelaře,  jaké  zásahy  v  dané 
době  ve  včelstvu  provede, 
aby  nenarušil  zdárný  rozvoj 
včelstev. A věřte, že i zkušený 
včelař má někdy práci, rozpo-
znat co se ve včelstvu zrovna 
děje.
Velký  vliv  na  život  včel  má 
zdroj snůšky. Ideální by bylo, 
kdyby  byla  rovnoměrná 
po celý rok. To však v součas-
né  civilizované  krajině  není 
možné, a včely se tomu muse-
jí přizpůsobovat. A ke všemu 
jim  do  toho  zasahuje  včelař, 
tím  že  jim  snůšku  z  nejjistěj-
šího jarního zdroje odebere. 
V  naší  krajině  můžeme  roz-
dělit  zdroje  snůšky  na  dva. 
Původní  z  rostlin  kvetoucích 
průběžně po celý rok, tak jak 
se u nás vyvíjel po staletí. Pa-
tří sem nejen byliny, ale i kve-
toucí  stromy  a  třeba  i  šťáva 
sbíraná  včelami  z  listů  a  jeh-
ličí při výskytu přemnožených 
mšic,  tak  zvaná  medovice. 
Bohužel,  tento  zdroj  snůš-
ky  se  vlivem  činnosti  člově-
ka  přesouvá  čím  dál  více  jen 
do  jarních  měsíců.  Druhým 
zdrojem  snůšky  jsou  plodiny 
pěstované  lidskou  činností 
na poli. Sem patří z význam-
ných  zdrojů  řepka,  hořčice, 
svazenka, jetele, i když jak již 
jsem psal v předchozím zpra-
vodaji  v  naší  lokalitě  z  řepky 
nektar včely nenosí, nebo jen 
omezeně  od  okolních  pěs-
titelů  řepky  kam  dolétnou. 
Tady by napomohl výsev 
pruhů  s  plodinami  po  sklizni 
na  zelené  hnojení,  hořčice, 
svazenka. U kvetoucích 
stromů  mimo  ovocných  jsou 
v  naší  lokalitě  zastoupeny 
významněji  pouze  kaštan, 
lípa, trnka. Tento zdroj je 
ovlivněn  vývojem  počasí 
v  době  květu,  přísuškem 
nebo deštivé počasí. 
V posledních letech se stává, 
že po vytočení jarního medu, 
je  druhá  snůška  minimální. 
Tím,  že  včelař  první  snůš-
ku  vytočí  a  druhá  nenastane 
nebo je malá, včelstvo strádá 
a reaguje na to, tím že matka 
omezí kladení a vývoj včelstva 
se  na  čas  zastaví.    Protože 
se  jedná  o  druhou  polovinu 
června,  včelař  čeká,  jestli 
přijde  další  snůška.  V  našich 
podmínkách se jedná o lípy, 
kaštan,  medovici,  jetele,  akát 

jen  v  omezené  lokalitě.  Ne-
přijde-li,  je  nutné  včelstvo 
zúžit  a  začít  s  krmením,  aby 
se matka rozkladla a včelstvo 
do  zimy  zesílilo  a  přezimo-
val co největší počet zimních 
včel.  Tato  situace  nastala 
u  nás  letos,  kdy  druhá  snůš-
ka byla minimální a byl nutné 
s  přikrmováním  již  koncem 
července,  aby  se  matka  roz-
kladla a líhlo se co nejvíce 
zimních včel. 
Období  července  až  srpna  je 
pro  včelaře  důležité  i  z  hle-
diska  nákazy  včel  varroázou. 
V tomto období dochází nej�
více  k  přemnožení  roztoče, 
a  to  může  mít  za  následek 
časté  úhyny  včel      v  září  až 
říjnu.  Oslabená  včelstva  jsou 
vyloupena  zlodějkami,  kte-
ré  pak  přenáší  onemocnění 
do dalších úlů.
A  jak  to  bylo  v  naší  orga-
nizaci  se  včelařením  v  le-
tošním roce? Výnos medu 
byl  v  letošním  roce  stejně 
jako  v  přechozím  roce 

podprůměrný.  V  průměru 
se  vytočilo  od  včelstev  13 kg 
medu.  Přesto  byli  i  včela-
ři  kteří  vytočili  i  30 kg  medu 
na  jedno  včelstvo.  Výnos 
ovlivňuje,  zda  v  dané  lokali-
tě byl zdroj snůšky a v jakém 
stavu měl včelař v době snůš-
ky včelstva. Oproti roku 2021 
došlo  k  navýšení  včelstev 
v  naší  organizaci  z  220  včel-
stev  na  228  včelstev.  Počet 
včelařů v naší organizaci je 35 
a  dalších  7  včelařů  má  v  na-
šem rajonu včelstva, kteří jsou 
organizováni  v  jiných  orga-
nizacích.  Během  roku  jeden 
včelař  ukončil  včelaření  a  je-
den nový včelař začal včelařit.
Přeji  všem  čtenářům  příjem-
né  prožití  vánočních  svátků, 
a v novém roce hodně zdraví 
a osobních i pracovních úspě-
chů.    Včelařům  přeji,  aby  se 
jim  dařilo  při  včelaření  a  ten 
příští  rok byl alespoň o něco 
lepší, než ten letošní.

Za včelaře ZO Želeč 
Rejlek Václav

www.tridenijedulezite.cz

PŘÍRODA VÁS BUDE
ZBOŽŇOVAT

TŘIĎTE ODPAD
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Želečský spolek
V  příštím  roce  oslavíme  dva�
cet let existence. To je myslím 
krásné  číslo  a  jsem  ráda,  že 
jsme  stále  fungujícím  člán�
kem obce, která má zájem 
a podporuje nás v činnosti. 
Za tu dobu se ve spolku vystří�
dalo  mnoho  maminek,  které 
se rozhodly, že mají chuť dělat 
něco  nejen  pro  své  děti.  Vel�
kou radost mám z toho, že se 
objevují nové maminky a naše 
řady  se  přirozeně  obměňují. 
Děkuji, děkuji, děkuji.
Zakládajícími  členkami  byly 
Dagmar  Lanžhotská,  Alena 
Vavřincová  a  Jolana  Šveco�
vá  a  naším  prvním  počinem 
byly Čarodějnice v roce 2003, 
postupně  se  přidávaly  Šárka 
Hrušková,  Miluška  Arltová, 
Martina  Píchová,  Štěpánka 

Nápravníková  a  Alena  Ja�
noušková.  Nedříve jsme akce 
dělaly  pod  hlavičkou  hasičů 
a  27.  11.  2006  se  spolek  zle�
galizoval nejprve pod názvem 
Občanské  sdružení  Želeč�
ským dětem a později už jako 
Želečský spolek.
Akce,  které  jsme  pořádaly, 
jsou  stále  zachovány  a  těší 
se velké oblibě jako Karneval, 
Čarodějnice,  Dětský  den,  Ad�
ventní  dílny  a  Mikulášská  na�
dílka,  postupem  se  přidávaly 
nové akce jako Dlabání dýní 
a také se pořádaly výlety rodi�
čů s dětmi a zájezdy na mno- zájezdy na mno� mno�
há divadelní představení.
Později  se  spolek  rozší�
řil  i  o  Dětský  klub  pro  děti 
do  3  let,  který  má  zázemí 
nad restaurací Na Staré. 

Spolupracujeme  se  Základ�
ní  a  Mateřskou  školou  Želeč, 
pro které připravujeme školní 
divadelní představení. 
V této době má spolek 6 čle- 
nů  organizačního  výboru: 
Dagmar  Lanžhotská,  Marika 
Knězů, Simona Bučinská, Pav�
lína Novotná,   Jana Podlaho�
vá a za dětský klub Štěpánka 
Vandrovcová. 

Velké  poděkování  za  podpo�
ru  a  pomoc  při  akcích  všem, 
kteří se na nich podílejí.
Dětem  a  rodičům  děkujeme 
za přízeň a také za to, že máte 
chuť  se  našich  akcí  účastnit, 
ono  by  to  jinak  nedávalo 
smysl. 
Krásné adventní dny

Dáša Lanžhotská,  
předseda spolku 
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VZPOMÍNKA NA RODÁKA JOSEFA LANGMILERA 
A JEHO VZPOMÍNÁNÍ NA ŽELEČ
Každý,  kdo  přichází  na  že�
lečskou  poštu  míjí  před  je�
jím  vchodem  pomníček, 
připomínající  jméno  Josefa 
Langmilera,  významného  di�
vadelního  a  filmového  her�
ce, od jehož narození v Želči 
uplyne v příštím roce 100 let 
(12.4.1923).  Byl  charismatic�
kým  hercem,  hercem  gen�
tlemanem  aristokratického, 
noblesního vystupování, ma�
jitelem  podmanivého  hlasu, 
kterým jako de Peyrac sváděl 
krásnou Angeliku. 
V  dětství,  kdy  vyrůstal 
ve  skrovných  poměrech,  se 
seznámil  s  želečským  ochot�
nickým  divadlem,  které  ho 
po  maturitě  na  táborském 
gymnáziu inspirovalo ke stu�
diu  na  pražské  konzervatoři. 
Po jejím absolutoriu následo�
vala  moravská  divadelní  an�
gažmá  (Zlín,  Brno,  Ostrava). 
Ve 37 letech přešel do Prahy, 
kde  na  více  jak  čtvrtstoletí 
posílil  herecký  soubor  teh�
dejšího  Divadla  E.  F.  Buria�
na  až  do  důchodového  od�
chodu.  Často  spolupracoval 
s  rozhlasem.  Důležitou  sou�
částí  jeho  umělecké  činnosti 
byl  dabing  (Cena  Fr.  Filipov�
ského za celoživotní mistrov�
ství  v  dabingu).  Po  ukončení 
kariéry  trávil  hodně  času 
na  chalupě  u  Kamenice  nad 
Lipou. Zemřel po dlouhé ne�
moci před 16 roky v 83 letech 
(8.8. 2006).
S  charakterním  hercem  jsem 
se  nepravidelně  setkával 
v  hledišti  pražského  i  tábor�
ského  divadla,  kde  v  jeho 
zákulisí  nikdy  neopomněl 
na pozdrav do Želče, ale také 
při  natáčení  v  barrandov�
ském  ateliéru  v  roli  spiso�
vatele  Longena  nebo  u  nás 
v rodině, protože se kamará�
dil s rodiči mé ženy. Želečáci 
–  jeho  vrstevníci,  kamarádi, 
spolužáci  se  s  ním  potkávali 
při  jeho  nahodilých  návště�
vách  Želče.  Nezapomenutel�
né  je  setkání  na  pozvání  že�
lečských  ochotníků  v  únoru 
1986.  Dvouhodinovou  bese�
du  jsem  před  26  letyl  s  her�
covým svolením zaznamenal 
na  magnetofonovou  kazetu. 
Proto  se  o  mnohé  hercovy 
vzpomínky  mohu  podělit 

v závěru roku s Vámi, čtenáři 
Zpravodaje.
"... to už říkával Švejk, že ka�
ždej  člověk  musí  pocházet 
odněkud.  No  a  já  pocházím 
ze  Želče.  Nikdy  jsem  Želeč 
nezapřel,  vždycky  to  všude 
říkám a Želeč je pro mě moje 
rodná  vesnice,  kterou  mám 
neustále rád a rád ji budu mít 
až do svý smrti. Jak víme, tak 
vzpomínky  z  dětství  jsou  ty 
vzpomínky nejsilnější.
Moje ochotnická činnost byla 
zajímavá. Tady se tenkrát hrál 
nějaký  Šamberk.  Pamatuji  si 
to  jako  dítě.  Byla  tam  něja�
ká svatba a já jsem s Božkou 
Cíchovou  dělal  takový  ty,  co 
nesou  závoj  za  nevěstou.  To 
byla  úplně  moje  první  diva�
delní  role  a  bylo  mi  devět 
nebo  deset.  No  a  pak  jsem 
trošku povyrost a jak víte, 
divadlo  tady  bylo  vyhlášený. 
V  celém  kraji.  Byli  jsme  nej�
lepší. V té době patřily všech�
ny  diplomy  nám.  Do  želeč�
ského divadla na představení 
se jezdilo z Tábora. Moje spo�
lužačky z Reálky sem vždycky 
jezdily  na  neděli  odpoledne, 
protože  jsme  hráli  v  sobotu 
večer,  v  neděli  odpoledne 
a v neděli večer. Tři předsta�
vení měla vždycky každá hra. 
Až na hru, která se jmenovala 
Hluchý klas. Ta měla repríz asi 
deset  nebo  dvanáct,  což  byl 
na  ochotnický  divadlo  neo� S A. Kosovou a J. Hurtem v Hluchém klasu – 1943

S J. Hurtem – Naši furianti 1942

S Jaroslavem Hurtem v Mostu nejkrásnějším – 1942

S Dorotkou (M.Jáchimová) 
ve Strakonickém dudákovi – 1940
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byčejný  úspěch.  Projeli  jsme 
s ním celý táborský kraj, v Tá�
boře  jsme  hráli,  v  Soběslavi, 
Bechyni....
Hrál s náma vynikající herec, 
profesionál,  sice  v  penzi,  ale 
profesionál,  Mistr  Jaroslav 
Hurt.  Když  budete  studovat 
dějiny  Národního  divadla, 
tak  to  byl  nesmírně  zajíma�
vý  pán.  Odešel  z  Národního 
jako  ředitel  Československý�
ho  rozhlasu  –  dramatickýho 
vysílání, protože se nepohodl 
s  Vojanem,  s  legendou  čes�
kého  divadla.  Oni  se  nemě�
li  rádi.  Jednou  mi  vyprávěl 
v želečské divadelní šatničce, 
v  hospodě,  kde  jsme  se  líčili 
o  tom,  že  Vojan  byl  zvláštní 
člověk.  Ale  nakonec  ho  Hurt 
dokonce  svýho  života  velmi 
obdivoval.  Vyprávěl  mi  his�
torku  o  tom,  že  Vojan  měl 
tenkrát  devítiletou  dcerku, 
která mu náhle zemřela a on 
ten  večer  hrál  v  Národním 
divadle. A hrál tak, jak nikdy! 
A  v  tom  je,  myslím,  síla  di�
vadla.  Herec,  i  když  prožívá 
šílenou  tragédii,  tak  se  musí 
oprostit  a  musí.  A  to  je  prá�
vě rozdíl mezi profesionálem 
a ochotníkem..."
Od přítomných diváků v teh�
dejší  želečské  kinokavárně 
vzešel  dotaz  na  rošťárny, 
o  kterých  se  vědělo,  že  se 
děly. 
"Pochopitelně jsme hlouposti 
dělali jako všechny děti. Jen�
že doba byla úplně jiná. Želeč 
vypadala úplně jinak, než vy�
padá.  Spálená  ulice  bylo  jen 
moře  bláta  a  vždycky  jsme 
čekali  až  ho  buď  vysuší  slu�
níčko  anebo  to  umrzne,  na�
padne sníh a bude se moct 
sáňkovat.  My  jsme  bydleli 
naproti  sobě.  Franta  Šmej�
kalů, on se jmenuje Podlaha, 
vedle Božka Cíchová a Pepík 
Vondrušků.  No  a  tak  jsme 
na ulici žili. Ony to nebyly jen 
blbosti. Všichni dostali záškrt, 
to  byla  velmi  nebezpečná 
nemoc,  tenkrát  před  válkou. 
Já jsem je chodil navštěvovat 
a ten záškrt jsem nedostal. 
To  byla  doba.  Když  tudy  jel 
Mašek  autem,  tak  jsme  bě�
hali  za  ním  a  dívali  se  jak  to 
auto  vůbec  vypadá.  Ta  doba 
se  za  padesát  let  nesmírně 
změnila.  Když  jsem  poprvé 
viděl  chodit  člověka  po  Mě�
síci,  tak  jsem  si  říkal,  že  to 
snad  není  pravda.  Vždyť  já 

běhal  za  autem  jako  blázen. 
Voloviny  jsme  dělali.  Lezli 
jsme  do  cizích  zahrad  na  ja�
blka, na švestky. To nebyla 
krádež,  to  byl  spíš  takový 
zahradní pych. Tam co bydlí 
Prokop Mareš (v Paďousích), 
tak za ním měl starej pan Lu�
káš  ovocný  sad.  A  já  neměl 
žádný ovocný strom, ale chuť 
na  ovoce  jsem  měl  a  koupit 
ho  nebylo  možný,  to  se  ne�
prodávalo. Tak jsem tam vlez 
na strom a on zrovna do sadu 
přišel.  Musil  jsem  na  stromě 
sedět  asi  hodinu  až  ho  ten 
vztek  přešel.  Odepnutej  pá�
sek  a  čekal,  kdy  slezu.  A  já 
neslez. On za mnou nahoru 
nemoh. Tak se sebral, odešel 
pryč, já šel domů a můj děda 
už to věděl, takže jsem tomu 
stejně neutek. Nebo jsme dě�
lali  takový  voloviny,  že  jsme 
na  Želečáku  dělali  houpač�
ky  na  ledě.  A  vždycky  když 
byl  čerstvej  led,  tak  jsme  ho 
pěkně  prošlapali  a  do  těch 
vln  jsme  na  tom  ledě  běhali 
a  vždycky  jsme  tam  všichni 
zahučeli.  Nikomu  se  z  toho 
nepodařilo  utéct.  No  a  než 
jsem  doběhl  ze  Želečá�
ku  do  Spálený  ulice,  tak  to 
na  mě  zmrzlo.  Honem  jsem 
nastavoval dědovi zadek, do�
kud  to  bylo  zmrzlý.  Tudíž  to 
nebolelo!
Kdo  mě  přitáhl  k  ochotnic�
kýmu  divadlu  ani  nevím. 
Želeč  tenkrát  divadlem  žila, 
snad  v  každé  chalupě.  To 
bylo  mnoho  lidí,  kteří  děla�
li  takový  ty  práce,  který  jsou 
nedobrý,  nesympatický,  ale 
jsou  těžký.  Nejsou  vidět  ni�
kde. My, jako herci, jsme byli 
slavní. Ale bylo mnoho drob�
ných  pracovníků,  kteří  dělali 
neslavný  práce.  Plus,  když 
vezmete dobu, která nebyla 
dobrá  už  před  válkou  a  pak 
hlavně  ve  válce,  kdy  nebyla 
jiná zábava a všechno se jaksi 
stahovalo  k  sobě,  tak  najed�
nou  jsme  začali  číst  Jiráska 
a  Vrchlickýho.  To  bylo  pro 
nás  strašně  moc.  Tady  byli 
chlapi zemědělci. Já si pama�
tuju Frantu Huňalovýho, teda 
Kadlece.  Na  soběslavské  sil�
nici jsem šel jednou na jablka 
a on oral. Vedl koně s pluhem 
a na pluhu  si  držel  text  role, 
kterou  se  při  tom  orání  učil. 
Teď, když si na to vzpomenu, 
tak je to pro mne neuvěřitel�
ný. Oral a při tom se učil!

Již  jsem  zmínil  jméno  velko�
statkáře  Maška.  Letos  (1986) 
je  mu  87  let  a  žije  v  USA, 
v  New  Jersey.  Byl  velkostat�
kář čili kapitalista. My, jako už 
studenti  jsme  museli  chodit 
na žně. Museli jsme si vydělat 
nějakou  korunu.  Byl  nemilo�
srdný.  Jenomže,  když  zjistil, 
že  já, že  jsme  byli  tak chudí, 
že  nemáme  na  zimu  dřevo, 
tak mi řekl: Tady máš poukáz�
ku na tři metry dřeva a dojeď 
si  pro  něj  do  Vrchů.  Takový 
člověk byl. To je jedna strán�
ka jeho osobnosti. Druhá? Žil 
pro  divadlo.  Miloval  divadlo. 
Jako režisér byl člověk, který 
mohl  režírovat  profesionální 
divadlo.
Moje rodina byli taky Bradá�
čovi. To je však na dlouhé vy�
právění. Oni mě živili. Pekařka 
Josefa, teta Anny a pekař Pe�
pík. S ním jsem byl kamarád. 
On měl takový vozejk a s ním 
jsme vždycky jezdili na trávu 
– pod Bernardovi – a jednou 
jsme  jeli.  Já řídil, Pepík seděl 
za  mnou  a  ještě  tam  byla 
kosa.  Na  konci  Bernardovy 
stodoly  tekla  močůvka,  já 
to  najednou  nevybral  a  sjeli 
jsme rovnou do ní. My vypa�
dali!  Pekař  pekl  za  války  vy�
nikající  chleba.  Já  mu  chodil 
vždycky odpoledne pomáhat 
mísit  těsto. Měl takové mísi�
dlo  a  vždycky  říkal:  Až  se  to 
mísidlo  zlomí,  bude  konec 
války.  No,  ono  se  zlomilo 
jednou  mně  a  ještě  dlouho 
byla  válka..  Vždycky  jsem 
přinesl  do  pekárny  upéct 
buchty a než jsem přešel přes 
"Hlavatišťata"  ke  Kalabům, 
tak  jsem  je  sežral.  Kdybych 
to  udělal  dneska,  tak  přijdu 
o žáhu."

Tolik  několik  vzpomínek 
umělce, který miloval své ro�
diště.
Vzpomínky  na  studia,  di�
vadelní  život  pokračují,  ale 
o nich až příště. Za rok. 
Pro  čtenáře  Zpravodaje 
na  sklonku  roku  2022  zpra�
coval, včetně hovorové češti�
ny, Marcel Kříž.

Setkání s ochotníky 1986

Pomníček z r. 2013

Mezi rodáky 1978
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Ve školce se nenudíme

Vážení čtenáři zpravodaje,
rády  bychom  několika  řádky 
přispěly  do  zpravodaje  i  my, 
paní učitelky z mateřské školy 
a  informovaly vás co  je u nás 
nového  a  co  chystáme.  Život 
v MŠ je pestrý, veselý a každý 
z dospělých ví, že práce s ma�
lými dětmi je náročná, ale nás 
paní  učitelky  stále  moc  baví 
a těšíme se na každý den, kdy 
zase  uvidíme  rozesmáté  obli�
čeje vašich dětí a někdy i po�
foukáme rozbité kolínko nebo 
bouli na čele.
K  rozvoji  pohybových  doved�
ností  dětí  využíváme  zahradu 
u  MŠ,  kde  jsou  prolézačky, 
pískoviště,  klouzačky  aj.  Za�
hradní domečky ukrývají míče, 
odpichovadla, švihadla a další 
věci  potřebné  pro  hru.  Rády 
s  dětmi  navštěvujeme  také 
fotbalové hřiště, hřiště u byto�
vek nebo louky a lesy v okolí. 
Jako každý rok mají děti mož�
nost  zúčastnit  se  lyžařského, 
bruslařského  a  plaveckého 
kurzu. Pod vedením kvalifiko�
vaných  a  zkušených  instruk�
torů si osvojují základy těchto 
sportů,  ale  hlavně  jsou  v  po�
hybu,  který  je  velmi  důležitý 
pro tělesný rozvoj. Tyto kurzy 
jsou věkově omezeny. 
Při vycházkách do lesa pozná�
váme  stromy,  učíme  se  stopy 
zvířat  a  v  zimě  do  krmelce 
nosíme mrkvičky,  jablíčka, ža�
ludy, kaštany, seno a jiné dob�
roty,  aby  měla  zvířátka  něco 
dobrého na zub.
V letošním roce jsme poprvé 
nabídly  rodičům  předškoláků, 
zda  by  nechali  své  děti  pře�
spat v MŠ. Děti i paní učitelky 

se na noční mateřskou školku 
moc těší. 
V  mateřské  škole  dbáme 
na to, aby se děti učily správně 
vyslovovat  a  mluvit.  Při  logo�
pedických  chvilkách  využívá�
me  artikulační  cvičení.  Nejvíc 
času  by  ale  měli  věnovat  dě�
tem doma rodiče a co nejvíce 
procvičovat  cvičení  z  logope�
dické poradny, kterou navště�
vují. Je velmi důležité, aby děti 
začaly  poradnu  navštěvovat 
včas,  neboť  i  objednací  lhůta 
do poradny bývá dlouhá.
Několikrát  za  rok  připravuje�
me akci pro rodiče a děti kdy 
spolu vytvářejí pěkné výrobky 
nebo  plní  úkoly  na  stezkách 
odvahy.  Naposledy  to  bylo 
Podzimní tvoření, které si ná�
ležitě  všichni,  kteří  se  zúčast�
nili  užili  a  vznikli  tak  krásné 
dekorace pro výzdobu. 
Do  MŠ  také  patří  návštěvy 
divadelních  ochotníků,  kteří 
hrají  velmi  veselá  a  poučná 
představení a v tyto dny přije�
dou i děti a paní učitelky z MŠ 
Hlavatce.  Několikrát  za  rok 
zajistí  obecní  úřad  základní 
a  mateřské  škole  divadelní 
představení  v  prostorách  kul�
turního  domu,  i  na  to  se  děti 
moc těší.  
Na  jaře  a  před  Vánocemi  si 
děti  společně  s  pí.  učitelkami 
připravují  pásmo  básniček, 
písniček,  tanečků  a  cvičení, 
kde  chtějí  ukázat  svým  rodi�
čům a prarodičům, co se nau�
čily. Každé dítě se snaží podle 
svých  možností,  ale  výsledek 
je  vždy  moc  hezký  a  každý 
z rodičů je mile překvapen co 
ten jejich poklad dovede. 

V letošním roce bychom chtěly 
navázat  spolupráci  s  pečova�
telským domem a paní učitel�
ky s dětmi již nacvičují besíd�
ku,  kterou  v  čase  adventním 
chtějí zpříjemnit tento čas se�
niorům v pečovatelské domě.

Chtěly  bychom  všem  popřát 
hezké  a  klidné  Vánoční  svát�
ky, hodně radosti z vašich dětí 
a  budeme  se  těšit  v  novém 
roce 2023.

Kolektiv pracovníků  
MŠ Želeč           

Vánoční zpívání 
koled v kapličce
Srdečně Vás 
zveme na tradiční 
Vánoční zpívání 
koled, které se uskuteční 
v úterý 20.12.2022 
od 17:00 v kapličce. 
Žáci naší školy si pro 
Vás připravili vánoční 
program koled a básní.
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Základní škola a Mateřská škola Želeč
Několik informací o základní škole ve školním roce 2022/2023
V letošním školním roce navštěvuje naši školu 76 žáků.
•  1.ročník:12 žáků
•  2.ročník:19 žáků
•  3.ročník: 10 žáků
•  4.ročník: 22 žáků
•  5.ročník: 13 žáků
•  Školní družina má dvě oddělení a navštěvuje ji 42 žáků

Výsledky zápisu do prvního ročníku Základní školy v Želči
K  zápisu  se  dostavilo  15  předškoláků.  Do  první  třídy  bylo  za�
psáno 12 žáků. Rozhodnutí o odkladu dostaly na základě dopo�
ručení Pedagogicko psychologické poradny a dětského lékaře  
3 děti.   
 
Výsledky zápisu do Mateřské školy Želeč
K zápisu přišlo celkem 18 dětí.
Všechny děti, které přišly k zápisu, byly zapsány a přijaty. 
V tomto školním roce navštěvuje mateřskou školu 66 dětí. Jsou 
otevřeny 3 třídy. V mateřské škole máme také 6 dvouletých dětí.    

Výsledky zápisu do Mateřské školy Hlavatce
K zápisu přišly celkem 4 děti. 
V tomto školním roce navštěvuje mateřskou školu 23 dětí.    

Termíny prázdnin
•  Podzimní prázdniny: středa  26. 10. a čtvrtek 27. 10. 2022
•  Vánoční prázdniny: pátek 23. 12. 2022 – neděle 1. 1. 2023
•  Jednodenní pololetní prázdniny: pátek 3. 2. 2023
•  Jarní prázdniny: 27. 2.– 5. 3. 2023
•  Velikonoční prázdniny: čtvrtek 6. 4. 2023

Modernizace výuky informatiky
Pro zpestření výuky informatiky jsme nakoupili tři roboty Pho�
ton.  Žáci  se  učí  při  výuce  informatiky  základním  prvkům  pro�
gramování. Při ovládání  robotů  programují cestu, pohyb a plní 
zadané úkoly.  
    

Mimoškolní akce školy
Od října  mohli žáci naší školy využít na pestrou nabídku zájmo�
vých kroužků. Kromě kroužků, které vedou naši učitelé se děti 
mohly přihlásit na konverzaci anglického jazyka, vedené oblíbe�
ným  lektorem  Alexandrem  Biscarnerem.  Dlouholetá  spoluprá�
ce s českobudějovickou pobočkou Verolingua pomáhá rozvíjet 
výuku  anglického  jazyka  na  naší  škole.Velké  oblibě  mezi  žáky 
se  těší  kroužek  keramiky  vedený  manželi  Pospíšilovými.  Žáci 
na kroužku vyrábí krásné a zajímavé výrobky z keramiky, které 
si po vypálení odnáší domů. 
Od  října  jezdí  žáci  naší  školy  zdokonalovat  bruslařské  doved�
nosti v rámci projektu Děti do bruslí. Děti z mateřské školy mají 
v plánu se této výuky účastnit v měsíci lednu.
Na výcvik lyžování ve spolupráci s lyžařskou školou na Monínci 
již  byla  ukončena  registrace,  přihlásilo  se  30  žáků  ze  základní 
školy a 16 dětí z mateřské školy.
V březnu budeme jezdit s žáky na plavecký výcvik. Žáci třetího 
a čtvrtého ročníku mají výuku povinnou v rámci tělesné výcho�
vy. Přihlásit se také mohou žáci prvního a druhého ročníku. Tyto 
sportovní  akce  se  těší  mezi  dětmi  velké  oblibě.  A  mají  přínos 
k jejich tělesnému a sportovnímu rozvoji. Chceme tyto aktivity 
i finančně  podporovat, proto plně hradíme jízdné na kurz brus�
lení a plavecký výcvik pro základní a mateřskou školu.
Kromě  těchto  sportovních  akcí  plánujeme  v  prosinci  vánoční 
dílnu, které se mohou účastnit i rodiče. Děti si společně s rodiči 
mohou vyrobit zajímavé dekorativní výrobky. Tuto dílnu střídá�
me se zaměřením na velikonoce.        

Mezinárodní spolupráce se Základní školou v polském Le-
gionowu
V  současné  době  se  nám  podařilo  opět  dojednat  spolupráci 
se  Základní  školou  v  Legionowu.  Po  odmlce  způsobené  covi�
dem nás polští kolegové pozvali na návštěvu, která se uskuteční 
na jaře příštího roku. Jsme rádi, že se zase uvidíme a věříme, že 
pro žáky to bude další jazyková zkušenost, která obohatí jejich 
znalosti anglického jazyka. My bychom následně tuto návštěvu 
chtěli  oplatit,  pozvat  polské  žáky  do  Želče  a  připravit  pro  ně 
zajímavý program.      

Zpracoval Mgr. Bc. Petr Cába ředitel školy

Želeč a myslivost
Tak, jako v posledních letech si dovolím napsat pár řádků o že�
lečské myslivosti. Myslivost, jako hlavní náplň spolku se od mi�
nulých  let  nijak  moc  nezměnila.  Lov  srnčí  zvěře  za  nás  zcela 
tradičně řeší silnice, a tak jsme byli velmi rádi, že se nám alespoň 
podařilo lov dvou srnců  prodat lovcům, kteří si možnost lovu 
zaplatili. Divočáků jsme ulovili k dnešnímu dni 29  a předpoklá�
dáme, že do konce mysliveckého roku, tedy do 31. března, ještě 
nějakého divočáka ulovíme. 
Opět jsme zakoupili, odchovali a vypustili bažanty. Minule jsem 
psal, také o vypuštění koroptví a o očekávání, zda toto oboha�
cení původní populace něco přinese. A přineslo!  Na  poli za Ba�
binkou  byla  pozorována  koroptví  slepička  s  malými  kuřátky.  
Nyní v zimním období uvidíme více. Také proběhl hon na kach�
ny, který, co do počtu ulovených kusů, nenaplnil očekávání.
Uspořádali  jsme  zatím  jednu  naháňku  na  prasata,  bohužel  se  
podařilo, byť nás a hostů bylo až až, ulovit jen jedno prase.
Další  naší  celoroční  snahou  je  dokončit  akci  Dubice.  Chata  je 
hotová, rybník  je připraven a čekáme na dobudování stavidla, 
které je již na svém místě, ale ještě čeká na doladění svého pev�

ného zakotvení u paty hráze. Pak musíme doufat, že se rybník 
i přes malý přítok naplní.
Velmi si vážíme spolupráce s obcí a s Reprogenem, protože bez 
vzájemného respektu a tolerance se věci neřeší  k oboustranné 
spokojenosti.
Jménem mysliveckého spolku si dovoluji Vám všem popřát klid�
né Vánoce, pevné zdraví  a šťastný nový rok.

Jiří Mostecký
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Zastropování cen elektřiny a zemního plynu – co přinese? 

Situace na trhu s energiemi, ať už se jedná o elektřinu či plyn, je v posledních měsících velice napjatá a 

nejistá. Spousta z nás se obává dalšího vývoje a z něj plynoucích důsledků a na klidu nám nepřidává ani 
to, že je někdy velice obtížné zorientovat se ve spletenci vládních opatření, o kterých se dozvídáme 
z médií. Informací je hodně, bohužel se stává i to, že brzy pozbývají platnosti a pro běžného občana je 

náročné si vše v hlavě srovnat a utřídit. Z tohoto důvodu vám přinášíme tento článek, aby si všichni 

konečně mohli udělat jasno v základních otázkách a aby bylo možné rozptýlit alespoň některé z obav, 

které tíží mnohé z nás. 

Jako první věc je třeba si uvědomit, že teď na podzim, případně ke konci roku, mnoha lidem doběhnou 

stávající smlouvy na dodávky elektrické energie (EE) a zemního plynu (ZP) a naplno se tedy projeví 
razantní zvýšení cen těchto komodit při uzavírání nových smluv. Mnoho lidí je zcela oprávněně 
vyděšeno, když vidí, jak se jim zvedají ceny záloh i předpokládaná výše ročních plateb za celkovou 

dodávku. Bohužel většina společností z řad dodavatelů zvyšuje ceny EE a ZP na maximální výši, 
například až k hranici 12 Kč/kWh, která dříve byla cca 3 Kč/kWh. 

Zde je však důležité si uvědomit, že tak vysoké částky zákazníci platit nebudou, neboť došlo 
k takzvanému zastropování cen EE (6 Kč/kWh) a ZP (3 Kč/kWh), a to minimálně pro nadcházející rok 

2023. Pokud dojde k uzavření nové smlouvy obsahující takto vysoké částky, tak lidé mají jistotu, že 
nebudou platit víc než cenu na úrovni zastropování. I tyto zastropované ceny jsou sice relativně vyšší, 
než bylo zvykem v minulých letech, ale aspoň nehrozí, že roční náklady se zvýší např. troj až 
čtyřnásobně oproti stavu v nedávné minulosti. Dále je dobré vědět, že ten, kdo má u svého dodavatele 
pro příští rok platnou fixaci tarifu a tato částka je nižší než ta zastropovaná, v tom případě samozřejmě 
platí nižší hodnota, dokud nedojde k navýšení.    

Pojďme si teď vše vyzkoušet na modelovém příkladu. Domácnost se spotřebou EE 3 MWh/rok při sazbě 
D25d (EE na svícení, vaření a ohřev vody bojlerem) doposud platila ročně cca 12 000 Kč. Při nově 
uzavírané smlouvě u stejné společnosti a při stejné předpokládané spotřebě může činit částka 

najednou 36 000 Kč. Při započítání vládou vyhlášeného cenového stropu však bude domácnost reálně 
platit přibližně „jen“ 20 000 Kč ročně. K započítání cenového stropu dojde automaticky, není třeba si o 
něj nikterak žádat, naopak by dodavatelé měli zastropování cen reflektovat zasláním upravených záloh 
tak, aby odpovídaly skutečným předpokládaným nákladům. 

Všichni tedy zaplatíme nakonec více, než jsme byli zvyklí v uplynulých letech, ale díky zastropování 
nebudou ceny likvidační, jak se ještě nedávno mnoho lidí jistě oprávněně obávalo. 

V případě zájmu o bližší informace se můžete obrátit na Energy Centre České Budějovice, z.s. 

(www.eccb.cz), které nabízí jak bezplatné a nezávislé poradenství, tak i služby energetických 
specialistů. Tel.: 387 312 580, mobil: 773 124 580, email: eccb@eccb.cz. 
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Pořádá dne:

k tanci a poslechu hraje
malá kapela

z Černovic ve složení

Jarmila Cechnerová:
Miroslav Valek:

Ladislav Adamec:
Stanislav Hlinák:

baskřídlovka - zpěv

alt saxofon - zpěv

bas - zpěv

bicí - zpěv, zvuk

Kapelník: Miloš Vyhnálek: akordeon, klávesy - zpěv

21. ledna 2023

TRADIČNÍ HASIČSKÝ
PLES

SDH BEZDĚČÍN
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          RESTAURACE A UBYTOVÁNÍ V ŽELČI  

• DENNĚ HOTOVÁ JÍDLA 10.00 - 15.00 hodin


• PŘÍPRAVA JÍDEL DO BOXU


• POŘÁDÁNÍ RODINNÝCH A FIREMNÍCH AKCÍ


• KAPACITA UBYTOVÁNÍ 14 LŮŽEK


• OBJEDNÁVKY NA TEL.: 775 730 795

             

                    www.nastarezelec.cz 

27.1.2023 ve 20:00 hodin v KD Želeč

K tanci a poslechu hraje hudební skupina

TAMARA

SDH ŽELEČ
si Vás dovoluje pozvat na

HASIČSKÝ PLES

PŘEDPRODEJ
VSTUPENEK

V JEDNOTĚ
V ŽELČI

(NA HRÁZI)
OD 16.1.2023

Bohatá tombola Vstupné: 150 Kč
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TŘÍDĚNÝ SBĚR ODPADŮ V OBCI ŽELEČ 

Obec Želeč předkládá pravidla pro nakládání s odpady. Týkají se komunálních odpadů vznikajících na území 
obce Želeč a Bezděčín, které mají původ v činnosti fyzických osob a za jejichž původce se považuje obec. Obec 
se stává vlastníkem odpadů v okamžiku, kdy fyzická osoba odpady odloží na místě k tomu určeném. Občanům 
obce jsou k dispozici kontejnery pro odložení jednotlivých komodit vytříděných odpadů a sběrné místo. 
 

P A P Í R 

 

Do kontejnerů ukládejte: 
• noviny, časopisy, reklamní letáky 

• kancelářský papír, knihy, sešity 

• krabice (rozložit), lepenky, kartóny 

• veškeré papírové obaly 

(např. sáčky) 

Prosím neukládejte: 
• mokrý, mastný nebo jinak znečištěný 

papír  
• uhlový a voskovaný papír,  
• použité plenky a hygienické potřeby 
 

Papírové obaly, krabice, lepenky, kartóny, knihy z veškeré čisté papírové obaly lze ukládat též do modrého 
kontejneru, který je umístěn ve sběrném místě v obci Želeč. 
 

P L A S T Y 

 

Do kontejnerů ukládejte: 
• PET láhve od nápojů 

• kelímky, sáčky, tašky, fólie, 
polystyren 

• čisté obaly z plastů 

• nápojové kartony (krabice od 
džusů, mléčných výrobků, vín 
apod.) 

Prosím neukládejte:  

• novodurové trubky 

• podlahové krytiny 

• obaly od závadných látek (motorové 
oleje, ředidla, chemikálie apod.) 

• obaly se zbytky potravin 

 

S K L O    Č I R É 

 

Do kontejnerů ukládejte: 
• čiré láhve od nápojů, 
• čiré skleněné nádoby 

• skleněné střepy – tabulové sklo 

Prosím neukládejte:  

• drátěné sklo a autosklo 

• luxfery, zrcadla, keramiku, lustrové 
sklo, porcelán, sklo z televizních 
obrazovek 

 

S K L O    S M Ě S N É 

 

Do kontejnerů ukládejte: 
• barevné láhve od nápojů 

Prosím neukládejte:  

• drátěné sklo a autosklo 

• luxfery, zrcadla, keramiku, lustrové 
sklo, porcelán, sklo z televizních 

obrazovek 

 

 

D R O B N É   K O V Y  

 

Do kontejnerů ukládejte: 
• kovové obaly od nápojů a potravin 

• kuchyňské kovové nádobí  
• ostatní drobné kovové odpady 

Prosím neukládejte:  

• olejové, naftové a vzduchové filtry 

• kovové obaly se závadnými látkami 
• žárovky 
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CVIČENÍ V TĚLOCVIČNĚ 
U OBECNÍHO ÚŘADU V ŽELČI

J Ó G A   P R O   V Š E C H N Y
Trápí Vás bolavá záda, jste pod tíhou stresu

a rádi byste se naučili správně dýchat?

Kdy: každou středu od 18:15–19:45
S sebou si prosím přineste podložku a deku.

Volejte na tel: 731 584 824.
Kristýna Topinková

C V I Č E N Í    
S   M A J K O U

Máte chuť vyrazit na cvičení, díky  
kterému se vám zpevní postava?

Stačí si vzít pohodlné sportovní  
oblečení a podložku.

Kdy: každé pondělí  
od 19:30 – 20:30

Vydává: Obec Želeč / Evidenční číslo: MK ČR E 17384 / Šéfredaktor: Luboš Rypáček 
Grafika, sazba a tisk: Nová tiskárna Pelhřimov, spol. s r. o. www.ntp.cz

36. Silvestrovský běh ulicemi města Soběslavi
V  pátek  30.  prosince  2022  se  uskuteční  36.  ročník  Silvestrov�
ského běhu ulicemi města Soběslavi. Těšíme se opět na všech�
ny  běhu  chtivé  borce  a  příznivce  našeho  závodu.  Stejně  jako 
v  minulých  letech  budeme  rozdělovat  9  sad  medailí,  diplomy 
a hodnotné ceny. Pro všechny účastníky dětských kategorií  je 
připravena cena za účast.
Organizátoři z SK VIKTORIA Tábor a Veterán Car Club Soběslav 
opět využijí plochu náměstí pro prezentaci, občerstvení, dopro�
vodný  program  i  dekorování  vítězů.  Uprostřed  náměstí  bude 
rovněž instalována cílová brána. 

Délky tratí zůstávají tradiční:
děti do 10 let      450 m
děti 11–14 let      900 m
dospělí – hlavní závod    2 022 m
Během celého večera bude připraveno občerstvení a dostateč�
ný teplý i studený pitný režim pro závodníky i početné obecen�
stvo. Doprovodný kulturní program letos zajistí taneční skupina 

Lucie Soběslav, Fresh Dance z Tábora, soběslavské mažoretky, 
šermíři Táborští kupci a kouzelník Pet.

Zahájení programu závodu je ve 21:00 hodin a následují:
prezentace běžců dětských kategorií  21:30 hod.
prezentace běžců dospělých kategorií  22:00 hod.
start závodu dětí do 10 let      22:00 hod.
start závodu dětí 11–14 let     22:15 hod.
start hlavního závodu dospělých    24:00 hod.
Většina  trati  je  osvětlená,  přesto  závodníkům  doporučujeme 
čelovky.
Kompletní  program  stejně  jako  výpis  kategorií  je  k  dispozici 
na plakátech a na webových stránkách www.skviktoria-ta-
bor.cz a zavody.4timing.cz. Zde se mohou závodníci dopředu 
elektronicky přihlásit stejně jako v místě závodu 30.12.2022.
O regulérní měření časů jednotlivých běžců a následné zveřej�
nění výsledků se opět postará firma 4timing z Příbrami. 

Za organizátory Lenka a Petr Čápovi


